
Α Π Ο Σ Π Α Σ Μ Α 
Από το υπ’ αριθ. 25/2007 πρακτικό συνεδρίασης 
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 717/2007 
                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Ψήφιση σχεδίου στρατηγικού σχεδιασμού 
του Δήμου και των Νομικών Προσώπων 
του, στο πλαίσιο κατάρτισης του 
επιχειρησιακού του προγράμματος. 

 
       Σήμερα 17 Δεκεμβρίου του έτους 2007 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και 
ώρα 20:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα 
συνεδριάσεων του Δημοτικού Συμβουλίου Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο 
Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 13-12-2007 γραπτή πρόσκληση του 
Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους Προέδρους Τοπικών 
Συμβουλίων και στον Δήμαρχο σύμφωνα με το άρθρο 95 του Ν. 3463/2006 «Κύρωση 
του Κώδικα Δήμων και Κοινοτήτων. 
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται η Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 27 μελών βρέθηκαν παρόντα  23 μέλη. 

          Παρόντες                                       Aπόντες                    Παρόντες  Πρόεδροι 
                                                                                                   Τοπικών Συμβουλίων 

1. Μ. Σουμελίδης Τ.  Χατζηαθανασίου Σ. Διαμαντής 
2. Δ. Δάσκαλος Μ. Τρανίδης  
3. Γ.  Μιχαηλίδης Χ. Γεωργιάδης  
4. Π. Παυλίδης Β. Γιαννουλάκης Απόντες Πρόεδροι Τ.Σ. 
5. Π. Τσαπαρόπουλος   Ι. Καπετανίδης 
6. Σ. Μηλιόπουλος   Σ. Κρομμύδας 
7. Ν. Μωυσιάδης   Η. Σοφιανίδης 
8. Α. Δελαβερίδης   Π. Ποταμόπουλος 
9. Α.  Τσιάρας   Π. Πιτούλιας 

10. Ν. Τσιαμήτρος   Γ. Μανακούλης 
11. Ν. Μαυροκεφαλίδης   Β. Ρήσσου 
12. Κ. Συμεωνίδης   Ι. Ταρασίδης 
13. Α. Παπαστεργίου    
14. Γ. Κάκαρης ΣΗΜΕΙΩΣΗ: 1) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 701/2007 

απόφασης προσήλθε ο κ. Ε. Σοφιανίδης. 
2) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 703/2007 απόφασης 
προσήλθαν οι κ.κ. Μ. Σουμελίδης, Γ. Ορφανίδης.  
3) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 705/2007 απόφασης 
αποχώρησαν οι κ.κ. Ε. Σοφιανίδης, Ι. Καλαϊτζίδης. 
 4) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 714/2007 απόφασης 
προσήλθε ο κ. Ε. Γουναράς και αποχώρησαν οι κ.κ. Δ. 
Δάσκαλος, Γ. Ορφανίδης.  

15. Χ. Σκουμπόπουλος 
16. Σ. Παναγιωτίδης 
17. Ι. Ακριβόπουλος 
18. Ε. Σοφιανίδης 
19. Μ. Σακαλής 
20. Μ. Τσιαμήτρου-Καραχατζή 
21. Ε. Γουναράς 5) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 715/2007 απόφασης 

προσήλθαν οι κ.κ. Δ. Δάσκαλος, Σ. Παναγιωτίδης, Ι. 
Καλαϊτζίδης. 
6) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 717/2007 απόφασης 
αποχώρησαν οι κ.κ. Α. Δελαβερίδης, Σ. Παναγιωτίδης, Ι. 
Ακριβόπουλος. 
7) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 721/2007 απόφασης 
αποχώρησε η κα Μ. Τσιαμήτρου-Καραχατζή. 
8) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 722/2007 απόφασης 
αποχώρησε ο κ. Σ. Μηλιόπουλος. 
9) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 723/2007 απόφασης 
προσήλθε ο κ. Σ. Μηλιόπουλος. 

22. Ι. Καλαϊτζίδης 
23. Γ. Ορφανιδης 



 
 

Στη συνέχεια ο πρόεδρος,  εισηγούμενος το 19ο θέμα της ημερήσιας διάταξης, 
έθεσε υπόψη  του συμβουλίου το από 13-12-2007 εισηγητικό σημείωμα της 
Δημάρχου, που έχει ως εξής: 
 Με τις διατάξεις των άρθρων 203 – 207 του ν. 3463/06 (ΦΕΚ 114Α) 
«Κύρωση του Κώδικα Δήμων και Κοινοτήτων» προβλέπονται τα εξής : 

«Άρθρο 203 
Επιχειρησιακό πρόγραμμα 

Στο πλαίσιο των αρμοδιοτήτων τους και για την εκπλήρωση της αποστολής τους, οι 
Δήμοι, οι Κοινότητες και οι Σύνδεσμοι εκπονούν επιχειρησιακά προγράμματα. 

Το επιχειρησιακό πρόγραμμα περιέχει ένα συνεκτικό σύνολο αξόνων 
προτεραιότητας για δράσεις τοπικής ανάπτυξης και αποσκοπεί στην υλοποίηση του 
αναπτυξιακού σχεδιασμού των Οργανισμών Τοπικής Αυτοδιοίκησης. 

Άρθρο 204 
Εκπόνηση επιχειρησιακών προγραμμάτων − Υπόχρεοι 

Υποχρέωση εκπόνησης επιχειρησιακών προγραμμάτων έχουν: 
α) Οι Δήμοι με πληθυσμό άνω των δέκα χιλιάδων (10.000) κατοίκων και Δήμοι 

πρωτευουσών νομών. 
β) Οι Δήμοι που προέρχονται από εθελούσια συνένωση σύμφωνα με το άρθρο 3 του 

παρόντος. 
γ) Οι Δήμοι, οι Κοινότητες και οι Σύνδεσμοι που καλύπτουν τις προϋποθέσεις, οι 

οποίες καθορίζονται με απόφαση του Υπουργού Εσωτερικών, Δημόσιας Διοίκησης και 
Αποκέντρωσης και μετά από γνώμη της Κεντρικής Ένωσης Δήμων και Κοινοτήτων 
Ελλάδας. 

δ) Μπορούν επίσης να εκπονούν επιχειρησιακά προγράμματα και άλλοι Δήμοι ή 
Κοινότητες, για τα οποία ακολουθούνται οι διατάξεις του παρόντος. 

Το επιχειρησιακό πρόγραμμα καταρτίζεται από το Δημοτικό Συμβούλιο και 
καλύπτει το σύνολο των δράσεων τοπικής ανάπτυξης, καθώς και οργάνωσης των 
υπηρεσιών των Οργανισμών Τοπικής Αυτοδιοίκησης. Συμπεριλαμβάνει όλες τις 
δράσεις των δημοτικών ή κοινοτικών κοινωφελών επιχειρήσεων, των δημοτικών ή 
κοινοτικών ανωνύμων εταιρειών, των νομικών προσώπων δημοσίου δικαίου και των 
δημοτικών ή κοινοτικών ιδρυμάτων τους, εφόσον οι σχετικές αποφάσεις των οργάνων 
διοίκησής τους έχουν εγκριθεί από το Δημοτικό Συμβούλιο. 

Άρθρο 205 
Χρόνος κατάρτισης των επιχειρησιακών προγραμμάτων 

Η εκπόνηση του επιχειρησιακού προγράμματος πραγματοποιείται μέσα στο 
πρώτο εξάμηνο της δημοτικής περιόδου και μπορεί να αναθεωρείται κάθε διετία. 

Άρθρο 206 
Περιεχόμενο και δομή των επιχειρησιακών προγραμμάτων 

1. Στο επιχειρησιακό πρόγραμμα καθορίζονται οι στρατηγικοί στόχοι, οι 
προτεραιότητες της τοπικής ανάπτυξης, καθώς και η οργάνωση των υπηρεσιών 
των Οργανισμών Τοπικής Αυτοδιοίκησης και των επιχειρήσεών τους, με 
παράλληλη εξειδίκευση των δράσεων της τετραετίας για την επίτευξη των στόχων 
αυτών. 

2. Η πρόβλεψη χρηματοδότησης όλων των δράσεων που περιλαμβάνονται στο 
επιχειρησιακό πρόγραμμα αναφέρεται σε υφιστάμενες πηγές χρηματοδότησης. 

3. Το επιχειρησιακό πρόγραμμα, μετά τον έλεγχο νομιμότητας για την τήρηση της 
διαδικασίας κατάρτισής του από την Περιφέρεια, εξειδικεύεται σε Ετήσιο Πρόγραμμα 
Δράσης των Οργανισμών Τοπικής Αυτοδιοίκησης και διακεκριμένα Ετήσια 



Προγράμματα Δράσης των δημοτικών ή κοινοτικών κοινωφελών επιχειρήσεων, 
δημοτικών ή κοινοτικών ανωνύμων εταιρειών, των νομικών προσώπων δημοσίου 
δικαίου και των δημοτικών ή κοινοτικών ιδρυμάτων τους. Αντίστοιχη ετήσια 
εξειδίκευση απαιτείται και για το επιχειρησιακό πρόγραμμα των Συνδέσμων. 

 
4. Μέρος του Ετήσιου Προγράμματος Δράσης είναι το ετήσιο τεχνικό πρόγραμμα του 

άρθρου 208.  
Δράσεις υλοποιούνται μόνον εφόσον περιλαμβάνονται στο Ετήσιο Πρόγραμμα 

Δράσης και καλύπτονται από τον προϋπολογισμό. 
* 5. Με απόφαση του Υπουργού Εσωτερικών, Δημόσιας Διοίκησης και 

Αποκέντρωσης, μετά από γνώμη της Κεντρικής Ένωσης Δήμων και Κοινοτήτων 
Ελλάδας, καθορίζονται ειδικότερα το περιεχόμενο, η δομή και ο τρόπος υποβολής 
των επιχειρησιακών προγραμμάτων στις Περιφέρειες. 

Άρθρο 207 
Κατάρτιση και εκτέλεση των επιχειρησιακών προγραμμάτων 

** Με προεδρικό διάταγμα, που εκδίδεται με πρόταση του Υπουργού Εσωτερικών, 
Δημόσιας Διοίκησης και Αποκέντρωσης, καθορίζονται η διαδικασία κατάρτισης, 
παρακολούθησης και αξιολόγησης των επιχειρησιακών προγραμμάτων, καθώς και 
τα όργανα σύνταξης, ελέγχου και αξιολόγησής τους.» 

 * Σε εφαρμογή της παρ. 5 του άρθρου 206 του ως άνω Νόμου εκδόθηκε η με 
αρ. 18183/2-4-07 (ΦΕΚ 534 Β) απόφαση Υπουργού ΕΣ.Δ.Δ.Α., με την οποία 
καθορίσθηκαν το περιεχόμενο, η δομή και ο τρόπος υποβολής των 
επιχειρησιακών προγραμμάτων των Ο.Τ.Α. α΄ βαθμού (επισυνάπτεται). 

Στη συνέχεια εκδόθηκε η με αρ. 45038/8-8-07 (ΦΕΚ 1613 Β) απόφαση 
Υπουργού ΕΣ.Δ.Δ.Α., με την οποία τροποποιήθηκε το σημείο β του άρθρου 10 της ως 
άνω Απόφασής του (παρατάθηκε η προθεσμία κατάρτισης του επιχειρησιακού 
προγράμματος), ως εξής: 

«Η προθεσμία κατάρτισης του επιχειρησιακού προγράμματος δεν μπορεί να 
υπερβαίνει την 31η Ιανουαρίου 2008» (επισυνάπτεται). 
  ** Σε εφαρμογή του άρθρου 207 του ως άνω Νόμου εκδόθηκε το 
Προεδρικό Διάταγμα 185/07 (ΦΕΚ 221Α) «Όργανα και διαδικασία κατάρτισης, 
παρακολούθησης και αξιολόγησης των επιχειρησιακών προγραμμάτων των Ο.Τ.Α. α’ 
βαθμού» (επισυνάπτεται). 
  Στην παρ. 1 του άρθρου 1 του ως άνω Π.Δ/τος προβλέπεται ότι για 
την κατάρτιση του επιχειρησιακού προγράμματος συγκροτείται διεπιστημονική 
ομάδα έργου, η οποία συντάσσει σχέδιο επιχειρησιακού προγράμματος σε 
συνεργασία με τα όργανα διοίκησης και τις υπηρεσίες του Δήμου και των Νομικών 
Προσώπων του, με την υποστήριξη της υπηρεσίας προγραμματισμού, το οποίο 
εγκρίνεται από το Δημοτικό Συμβούλιο. 
  Με την αρ. 1120/11247/3-10-07 (επισυναπτόμενη) απόφαση Δημάρχου  
συγκροτήθηκε η διεπιστημονική ομάδα έργου για την κατάρτιση του 
επιχειρησιακού προγράμματος του Δήμου Βέροιας και των Νομικών του 
Προσώπων. 
 Σε εφαρμογή της παρ. 1 του άρθρου 2 του ως άνω Π.Δ/τος «Η ομάδα έργου 
εισάγει προς συζήτηση στις υπηρεσίες του Δήμου και των Νομικών Προσώπων του 
αρχικό κείμενο σχετικά με την υφιστάμενη κατάσταση (στην περιοχή του Δήμου και στις 
υπηρεσίες) και την αξιολόγησή της και αφού λάβει υπόψη τις γραπτές εισηγήσεις των 



υπηρεσιών, συντάσσει σχέδιο με το στρατηγικό σχεδιασμό του Δήμου, το οποίο 
υποβάλλει στο Δήμαρχο», οι Διευθύνσεις των υπηρεσιών του Δήμου μας και των 
Νομικών του Προσώπων εισηγήθηκαν γραπτώς προς τη διεπιστημονική ομάδα του 
Δήμου Βέροιας (στο αρχικό κείμενο που εισήγαγε η ομάδα έργου), η οποία και 
συνέταξε το σχέδιο στρατηγικού σχεδιασμού του Δήμου Βέροιας και των Νομικών 
του Προσώπων. 
 Με βάση τα πιο πάνω, και ειδικότερα τη διάταξη της παρ. 2 του άρθρου 2 
του ως άνω Π.Δ/τος, σύμφωνα με την οποία «Ο Δήμαρχος εισηγείται το σχέδιο 
στρατηγικού σχεδιασμού στο Δημοτικό Συμβούλιο για συζήτηση και ψήφιση», 
υποβάλλουμε προς συζήτηση και ψήφιση το σχέδιο στρατηγικού σχεδιασμού του 
Δήμου Βέροιας και των Νομικών του Προσώπων, όπως αυτό συντάχθηκε από τη 
διεπιστημονική ομάδα του Δήμου μας, στο πλαίσιο κατάρτισης του επιχειρησιακού 
του προγράμματος. 
 Και κάλεσε το συμβούλιο ν' αποφασίσει σχετικά. 

Δήμαρχος: Σήμερα έχουμε, κατά την άποψή μου, ένα εξαιρετικά σημαντικό 
θέμα, που είναι σημαντικότερο από τον προϋπολογισμό μας μιας κι αφορά τα αμέσως 
επόμενα χρόνια. Θέλω να πω και να διευκρινίσω πως σήμερα δεν λαμβάνουμε 
οριστική απόφαση για το επιχειρησιακό σχέδιο, το αντίθετο, σήμερα ανοίγει 
ουσιαστικά η συζήτηση γι’ αυτό, ανοίγει μία κουβέντα πάνω σε μία πρόταση. Στον 
δημοτικό και κοινοτικό κώδικα και συγκεκριμένα στα άρθρα 203 και 207, 
προβλέπεται η υποχρέωση εκπόνησης επιχειρησιακών σχεδίων τα οποία θα 
καλύπτουν το σύνολο των δράσεων τοπικής ανάπτυξης καθώς και της οργάνωσης 
των υπηρεσιών των οργανισμών της Τοπικής Αυτοδιοίκησης. Συντάσσονται λοιπόν 
αυτά τα επιχειρησιακά σχέδια πλέον, βάσει του καινούργιου κώδικα, από τους 
Οργανισμούς Τοπικής Αυτοδιοίκησης που είτε έχουν πληθυσμό πάνω από 10.000 
κατοίκους είτε είναι πρωτεύουσες νομών. Το επιχειρησιακό σχέδιο αποτελεί συνεπώς 
και μία υποχρέωση και του δικού μας δήμου. Είναι μία σοφή απόφαση, κατά την 
άποψή μου, του κώδικα και νομίζω ότι συμφωνούμε. Το επιχειρησιακό σχέδιο 
συντάσσεται για πρώτη φορά κι άρα είναι και μία ιστορική θα έλεγα στιγμή. Αυτή 
την ιστορική στιγμή ουδείς την έχει πλήρως συνειδητοποιήσει, ούτε οι υπηρεσίες, 
ούτε οι πολίτες ακόμη περισσότερο, ακόμη κι εμείς οι ίδιοι. Όσο όμως πιο γρήγορα 
κατανοήσουμε όλοι τη νέα πραγματικότητα τόσο καλύτερα για τον δήμο μας, γιατί 
επαναλαμβάνω είναι μία σημαντική στιγμή, σημαντικότερη από τον προϋπολογισμό 
που είναι για ένα χρόνο ενώ αυτό για τα επόμενα τουλάχιστον δύο χρόνια. Το 
επιχειρησιακό δεν είναι μία έκθεση ιδεών κι αυτό το λέω γιατί είναι η υποχρεωτική 
χάραξη της πορείας μας και οι δράσεις επιβάλλεται να είναι απολύτως 
εξειδικευμένες. Αλλάζει οριστικά η λειτουργία του δήμου, αλλάζουν οι διαδικασίες 
και από την πλευρά μας θέλω να σας διαβεβαιώσω ότι το αντιμετωπίζουμε ως ένα 
βασικό εργαλείο που θα μας βοηθήσει στον σχεδιασμό και υλοποίηση των 
στρατηγικών επιλογών ανάπτυξης της περιοχής μας. Άλλωστε αυτό προβλέπεται από 
το σύνολο των πρωτοβουλιών, ότι δηλ. όλες αυτές οι πρωτοβουλίες και οι δράσεις για 
την περίοδο που θα ασκούμε διοίκηση θα πρέπει να εμπεριέχονται σ΄ αυτό. 
Αποφασίσαμε λοιπόν να προχωρήσουμε στη σύνταξή του με δικά μας μέσα γιατί 
πιστεύουμε ότι οι υπηρεσίες μας αλλά και το στελεχιακό μας δυναμικό είναι σε θέση 
να ανταποκριθούν σωστά σ΄ αυτή την ευθύνη. Ένα στελεχιακό δυναμικό που 
υπάρχει, αν το ψάξεις, σε κάθε υπηρεσία, σε όλα τα επίπεδα του δήμου. Αν θέλετε 
και κάτι ακόμη, που ήταν μία σημαντική εμπειρία της μέχρι τώρα διαδικασίας, η 
διαδικασία αυτή μας έδειξε και την ακτινογραφία της υπηρεσίας μας σε μεγάλο 
βαθμό. Έβγαλε κάποια προβλήματα κι έδειξε και κάποια θετικά που δεν τα είχαμε 
ανακαλύψει. Υπάρχουν βέβαια τα γνωστά και διαχρονικά προβλήματα αλλά 



υπάρχουν και άνθρωποι που μπορούν να αξιοποιηθούν στον μέγιστο δυνατό βαθμό. 
Πιστεύαμε και πιστεύουμε ότι η σύνταξη αυτού του επιχειρησιακού πρέπει να γίνει 
από μας κι όχι από κάποια εταιρεία, που θα πληρώναμε έναν τεχνικό σύμβουλο με 
πολλές δεκάδες χιλιάδες ευρώ, γιατί αυτά τα ποσά κυκλοφορούν στην πιάτσα. 
Αποφασίσαμε λοιπόν να γίνει από εμάς όσο επίπονο κι αν είναι γιατί είναι πολύ 
επίπονο και δύσκολο αφού είναι και μία πρωτόγνωρη διαδικασία, κι αν αφήσουμε 
όλους τους άλλους λόγους, τουλάχιστον για έναν γιατί εμείς γνωρίζουμε καλύτερα 
από τον καθένα τις ανάγκες μας, τις δυνατότητές μας και γιατί εμείς είμαστε αυτοί 
που έχουμε το όραμα, τον στόχο και την προοπτική γι’ αυτόν τον δήμο, όλοι εμείς 
που είμαστε εδώ. Εμείς ζούσαμε και ζούμε εδώ και δεν είναι αυτοί που θα μας 
δώσουν τα φώτα τους κάποιοι από την Αθήνα ή τη Θεσσαλονίκη, οι οποίοι, ως 
συνήθως γίνεται, θα έχουν, μιας και πολλοί δήμοι πρέπει να κάνουν επιχειρησιακό, 
ένα προκάτ σχέδιο όπου θα προσαρμόζουν κάποια στατιστικά στοιχεία και σε 
κάποιες των περιπτώσεων μπορεί αντί για Βέροια να γράφει και Έδεσσα ή και 
Κατερίνη. Κάνοντας εδώ μία παρένθεση να σας  πω ότι συζητώντας με τον γενικό 
γραμματέα της Περιφέρειας Κεντρικής Μακεδονίας, πριν δυο τρεις μέρες, μου είπε 
ότι έφτασαν στα χέρια τους κάποιες μελέτες που αναφέρονταν στη Δυτική 
Μακεδονία και σε κάποιο άλλο σημείο στην Κεντρική. Προφανώς οι συντάκτες για 
να συντάξουν πολύ γρήγορα αυτό που έπρεπε να παραδώσουν, δεν πρόλαβαν να 
διορθώσουν τα λάθη τους. Κάνουμε ένα σχέδιο δικό μας και δεν καταρτίζουμε ένα 
επιχειρησιακό με τη μορφή μιας λίστας επιθυμητών έργων αλλά εκπονούμε ένα 
επιχειρησιακό με δομή και προοπτική και το οποίο κρίνουμε ότι είναι ρεαλιστικό και 
πρέπει να είναι έτσι για να έχει τύχη. Γιατί στην εξέλιξή του θα αναφέρεται σε πολύ 
συγκεκριμένες ενότητες με αντίστοιχα τεχνικά δελτία τα οποία προφανώς θα πρέπει 
να έχουν προϋπολογισθέν κόστος, να έχουν πιθανές πηγές χρηματοδότησης κ.λ.π.   

Για τη σύνταξη αυτού του επιχειρησιακού σχεδίου λάβαμε υπόψη μας πολύ 
βασικά κείμενα αρμόδιων φορέων που διαμορφώνουν τις αναπτυξιακές επιλογές της 
περιοχής μας και της ευρύτερης περιοχής της Περιφέρειας Κεντρικής Μακεδονίας. 
Συγκεκριμένα λάβαμε υπόψη μας το επιχειρησιακό πρόγραμμα της προγραμματικής 
περιόδου 2007 – 2013 Μακεδονίας – Θράκης, τη στρατηγική μελέτη 
περιβαλλοντικών επιπτώσεων της εφαρμογής του ειδικού πλαισίου του χωροταξικού 
σχεδιασμού και αειφόρου ανάπτυξης για τον τουρισμό, σημαντικό βοήθημα ήταν 
επίσης η μελέτη επιχειρηματικότητας περιφέρειας της Κεντρικής Μακεδονίας του 
ΚΕΤΕΚ ΕΜΑΚ και είναι όλα αυτά που έχω εδώ και μπορεί ο καθένας να τα δει. 
Πατήσαμε λοιπόν πάνω σε πολύ συγκεκριμένα πονήματα τα οποία μας κάνουν να 
ισχυριζόμαστε ότι αυτή εδώ είναι μία πάρα πολύ ρεαλιστική πρόταση. Όλα αυτά γιατί 
θέλουμε να εξασφαλίσουμε ότι οι προτάσεις μας θα εντάσσονται στους βασικούς 
αναπτυξιακούς άξονες που θα ισχύσουν για την περιοχή μας στα πλαίσια της 
προγραμματικής περιόδου 2007 – 2013 και γιατί επιδιώκουμε οι προτάσεις μας να 
έχουν προοπτικές χρηματοδότησης από το Δ΄ΚΠΣ το οποίο θα ξεκινήσει αμέσως την 
επόμενη χρονιά. Η δουλειά είναι μεγάλη, δύσκολη, απαιτητική και προκλητική για 
όλα αυτά που σας λέω και η διεπιστημονική ομάδα που συστήθηκε με δική μου 
απόφαση όπως προβλέπει ο κώδικας, παρουσιάζει την αρχή της πρότασης και 
ουσιαστικά μας δίνει ένα ερέθισμα διαλόγου όπως άλλωστε προβλέπεται και από το 
προεδρικό διάταγμα 185 για τις διάφορες φάσεις εκπόνησης του επιχειρησιακού 
προγράμματος. Αυτή είναι και η ουσία της σημερινής διαδικασίας, όπως προανέφερα, 
η δουλειά αυτής της διεπιστημονικής ομάδας, που οφείλω να ευχαριστήσω γιατί 
ξόδεψε μέρες και νύχτες για να προχωρήσει όπως οφείλω να ευχαριστήσω τους 
διευθυντές του δήμου αλλά και όλο το στελεχιακό δυναμικό του δήμου που 
ανταποκρίθηκε στα ερωτηματολόγια και σ΄ όλη τη διαδικασία της συνεργασίας που 



προηγήθηκε, έρχεται σήμερα στο Δ.Σ. ως εισήγηση με τη μορφή ενός σχεδίου 
στρατηγικού σχεδιασμού. Θα ακολουθήσει η δημόσια διαβούλευση που θα 
συμμετάσχουν όλοι οι μαζικοί φορείς αλλά και οι δημότες. Μακάρι να είχαμε πολύ 
περισσότερο χρόνο αλλά δυστυχώς όλα όσα περιμέναμε από το υπουργείο 
Εσωτερικών κι απ΄ τον τεχνικό σύμβουλο του υπουργείου Εσωτερικών ήρθαν πάρα 
πολύ καθυστερημένα και έτσι ο χρόνος ήταν και είναι ιδιαίτερα πιεστικός. Θα δοθεί η 
δυνατότητα λοιπόν στο πλαίσιο της δημόσιας διαβούλευσης που θα ακολουθήσει, σε 
κάθε ενδιαφερόμενο να πληροφορηθεί το σχέδιο που σήμερα θα συζητήσουμε, να το 
κρίνει, να διατυπώσει τις δικές του απόψεις, θέσεις και προτάσεις. Όλες αυτές οι 
παρατηρήσεις θα συγκεντρωθούν και πάλι η διεπιστημονική επιτροπή θα τις 
επεξεργαστεί, θα τις υποβάλλει σε μένα για την οριστική πρόταση κι εγώ με τη σειρά 
μου θα φέρω το τελικό κείμενο που θα διαμορφωθεί, περί τα τέλη Γενάρη για να 
είμαστε εντάξει και με τις προθεσμίες κι αφού προηγηθούν όσα πρέπει να γίνουν δηλ. 
η ανάρτηση στο site και οι παρατηρήσεις που θα ληφθούν, η ημερίδα που πρέπει να 
γίνει, τα στρογγυλά τραπέζια με τους φορείς και ό,τι προβλέπεται ώστε να γίνει μία 
ουσιαστική διαδικασία που μακάρι να είχαμε περισσότερο χρόνο αλλά προφανώς δεν 
θα κατηγορήσω και το υπουργείο γιατί είναι κάτι καινούργιο και είναι σίγουρο πως 
αυτή τη χρονιά πράγματι υπάρχουν πολλές δυσκολίες όπως και τον προϋπολογισμό 
μας που έπρεπε να τον είχαμε ψηφίσει μέσα στο Νοέμβριο αλλά όταν έρχονται οι 
τροπολογίες 26 Νοεμβρίου καταλαβαίνετε ότι είσαι υποχρεωμένος να πας λίγο 
παραπέρα τις ημερομηνίες γιατί διαφορετικά θα έχεις πάλι πρόβλημα. Αυτά είχα να 
σας πω εγώ και από εκεί και πέρα, ο συνάδελφός μας κ. Παπαστεργίου, που ήταν ο 
αιρετός που συμμετείχε σ΄ αυτή την επιτροπή, μπορεί νομίζω να πει περισσότερα 
πράγματα επί της ουσίας πλέον του κειμένου για να ξεκινήσει η συζήτηση. 

Παπαστεργίου: Πριν προχωρήσω να παρουσιάσω το επιχειρησιακό 
πρόγραμμα του δήμου της περιόδου 2008 – 2010, οφείλω να κάνω δύο παρατηρήσεις. 
Η πρώτη είναι πως αυτό που παρουσιάζουμε σήμερα δεν είναι τίποτα άλλο παρά μία 
πρόταση για δημόσια διαβούλευση. Η δεύτερη παρατήρηση είναι πως μέσα στους 
δύο μήνες που εργαστήκαμε σκληρά για να συντάξουμε το επιχειρησιακό 
πρόγραμμα, εκμεταλλευτήκαμε όλες τις προτάσεις που βρήκαμε. Συμβουλευτήκαμε 
τη μελέτη επιχειρηματικότητας Περιφέρειας Κεντρικής Μακεδονίας του ΚΕΜΕΤΑΚ 
ΕΜΕ, το επιχειρησιακό πρόγραμμα της προγραμματικής περιόδου 2007 – 2013 
Μακεδονίας Θράκης που η επίσημη υποβολή έγινε τον Μάρτιο του 2007, το πρότυπο 
καινοτόμο σχέδιο ανάπτυξης που υπέβαλε ο δήμος Βέροιας, τη στρατηγική μελέτη 
περιβαλλοντικών επιπτώσεων της εφαρμογής του ειδικού πλαισίου του χωροταξικού 
σχεδιασμού και αειφόρου ανάπτυξης για τον τουρισμό, το master plan του Δήμου 
Βέροιας που καταρτίστηκε από την Πολυτεχνική Σχολή του Πανεπιστημίου 
Θεσσαλίας τμήμα μηχανικών, χωροταξίας, πολεοδομίας και περιφερειακής 
ανάπτυξης και βέβαια τη συνεργασία που είχαμε με τις διάφορες υπηρεσίες τόσο του 
δήμου όσο και του ευρύτερου δημόσιου τομέα. Ο τρόπος δουλειάς μας είχε τρία 
επίπεδα. Το πρώτο επίπεδο ήταν η καταγραφή της υπάρχουσας κατάστασης κι αυτό 
γιατί πιστεύουμε απόλυτα πως όταν σκοπεύουμε στην αναπτυξιακή πορεία του δήμου 
πρέπει να ξέρουμε από πού ακριβώς ξεκινάμε. Μέσα λοιπόν σ΄ αυτό το επίπεδο 
είδαμε τα γεωγραφικά χαρακτηριστικά του δήμου, το φυσικό και ανθρωπογενές 
περιβάλλον, διακρίναμε τα δυνατά σημεία του δήμου μας και τα αδύνατα σημεία, 
καταγράψαμε τις διάφορες δομές που υπάρχουν και είδαμε και τις διάφορες υποδομές 
που υπάρχουν. Το δεύτερο επίπεδο που επίσης ακολούθησε το πρώτο είναι η 
καταγραφή της υπάρχουσας κατάστασης της διοίκησης του δήμου που αποτελείται 
ουσιαστικά από τρία πράγματα: πρώτον από τον κεντρικό κορμό του δήμου, από τα 
νομικά πρόσωπα δημοσίου δικαίου και τρίτον από τις δημοτικές επιχειρήσεις. Μέσα 



σ΄ αυτή την προσπάθεια έχουμε καταγράψει τη λειτουργία της σύμφωνα με τους 
κανονισμούς λειτουργίας του Δ.Σ., του Οργανισμού Εσωτερικής Υπηρεσίας του 
δήμου και τα καταστατικά των νομικών προσώπων και επιχειρήσεων και παράλληλα 
αξιολογήσαμε την δυνατότητα που έχουν να ανταποκριθούν σ΄ αυτό που εμείς 
χαρακτηρίζουμε και λέμε όραμα του δήμου. Το τρίτο επίπεδο είναι το όραμα που 
έχουμε εμείς για την υπηρεσία και τον δήμο κι αυτό νομίζω ότι είναι το πιο 
σημαντικό κι εδώ πρέπει να επιμείνουμε ιδιαίτερα. Το πρώτο που χαρακτηρίζει, να 
δώσουμε το τι πιστεύουμε και ποια είναι η αποστολή του δήμου. Η διαχείριση των 
τοπικών υποθέσεων και η παροχή δημοσίων αγαθών και υπηρεσιών για την 
ικανοποίηση αναγκών των κατοίκων και των τοπικών φορέων με απώτερο σκοπό τη 
βιώσιμη κοινωνική και οικονομική ανάπτυξη της περιοχής είναι κατά την άποψή μας 
η αποστολή του δήμου. Εδώ θα πρέπει να τονίσω με ιδιαίτερη έμφαση ότι οι στόχοι 
που βάζουμε σ΄ αυτό το επιχειρησιακό πρόγραμμα του δήμου έχουν συνειδητά 
κάποιους περιορισμούς. Ο πρώτος περιορισμός είναι το επιχειρησιακό πρόγραμμα 
Μακεδονίας Θράκης 2003 – 2013 και ο δεύτερος περιορισμός είναι το ειδικό πλαίσιο 
χωροταξικού σχεδιασμού και αειφόρου ανάπτυξης για τον τουρισμό του υπουργείου 
Περιβάλλοντος. Κι αυτό γιατί πιστεύουμε πως όταν οι στόχοι που βάζουμε για την 
ανάπτυξη του δήμου εντάσσονται μέσα σ΄ αυτά τα προγράμματα είναι πιο 
αποτελεσματικοί όσον αφορά τη χρηματοδότηση αλλά και στη συνέχεια την 
υλοποίηση. Σ’ αυτή την προσπάθεια λάβαμε υπόψη μας τις ευκαιρίες που παρέχονται 
από το επιχειρηματικό πρόγραμμα Μακεδονίας – Θράκης 2007 – 2013, παράλληλα 
εντοπίσαμε τις απειλές που ενδεχόμενα υπάρχουν λόγω της ανάπτυξης και των 
χωρών της Βαλκανικής Χερσονήσου και καθορίσαμε τους άξονες μέσα στους 
οποίους πρέπει να κινηθούμε και αφορούν αποκλειστικά και μόνο την ανάπτυξη της 
Κεντρικής Μακεδονίας. Οι άξονες προτεραιότητας είναι ο άξονας 1 – υποδομές και 
υπηρεσίες προσπελασιμότητας, ο άξονας 4 που είναι η ψηφιακή σύγκλιση και 
επιχειρηματικότητα, ο άξονας 7 – αειφόρος ανάπτυξη και ποιότητα ζωής. Μέσα 
λοιπόν σ΄ αυτά τα πλαίσια πιστεύουμε ότι η εσωτερική ανάπτυξη του δήμου και η 
διαδικασία αναδιοργάνωσης της εσωτερικής δομής του έχει σαν στόχο την βελτίωση 
ποιότητας των παρεχομένων απ΄ αυτών υπηρεσιών αλλά και συνολικά του επιπέδου 
λειτουργίας τους. Η αναδιοργάνωση αυτή των υπηρεσιών περιλαμβάνει το σύνολο 
του δήμου αλλά και των νομικών προσώπων. Πρέπει να σχεδιαστούν και να 
υιοθετηθούν δομές λειτουργίας που θα βελτιώνουν την αποδοτικότητα και γενικά τη 
λειτουργία του, θα βοηθήσουν ώστε να αποφευχθούν οι αλληλοκαλύψεις υπηρεσιών 
και καθηκόντων. Πρέπει να εγκριθούν συστήματα και δείκτης παρακολούθησης της 
αποτελεσματικότητας και αποδοτικότητας των υπηρεσιών. Κεντρική παρακολούθηση 
των οικονομικών του δήμου ώστε να μην υπάρχει μόνο η σημερινή δυνατότητα 
διαπίστωσης αποτελεσμάτων της οικονομικής διαχείρισης αλλά η έγκαιρη 
διαπίστωση της εξέλιξης των οικονομικών μεγεθών του συνόλου του δήμου και των 
νομικών προσώπων αυτού. Πρέπει επίσης να αναδιοργανωθούν οι υπηρεσίες κατά 
τέτοιο τρόπο ώστε να μπορούν να ανταποκριθούν στις απαιτήσεις της διαχείρισης του 
Δ΄ ΚΠΣ. Μέσα λοιπόν σ΄ αυτό το πλαίσιο και μέσα σε μία τέτοια υπηρεσία 
προτείνουμε πέντε γενικούς στόχους: πρώτος στόχος η οικονομική ανάπτυξη της 
περιοχής που μπορεί να γίνει πραγματικότητα με τις εξής δράσεις: α) δημιουργία 
εξειδικευμένων πάρκων και διευκόλυνση της ανάπτυξης οικονομικών 
δραστηριοτήτων όπως επιχειρηματικό, βιοτεχνικό, κτηνοτροφικό, ενυδρειακό. β) 
δημιουργία κέντρου έρευνας, βιομηχανίας, σχεδιασμού και πρόθεσης νέων 
τεχνολογιών κάτι που είναι απόλυτα συνδεδεμένο με το καινοτόμο σχέδιο ανάπτυξης 
που συνέταξε ο δήμος μας σε συνεργασία με το ΑΠΘ όπως και με την πρόταση για το 
προτεινόμενο κέντρο έρευνας που μπορεί να δημιουργηθεί στον δήμο μας καθώς 



επίσης και με την προτεινόμενη σχολή που μπορεί να δημιουργήσει η Πολυτεχνική 
Σχολή στην πανεπιστημιούπολη της Βέροιας, γ) η δημιουργία κέντρου 
ολοκληρωμένης ανάπτυξης της υπαίθρου, δ) η δημιουργία εκθεσιακού κέντρου 
τοπικών προϊόντων και οργάνωσης κλαδικών εμπορικών εκθέσεων και ε) η 
διεκδίκηση και χρήση του φυσικού αερίου στην περιοχή πράγμα που θα κάνει την 
ενέργεια πιο προσιτή. Ο δεύτερος στόχος είναι η προστασία του φυσικού και 
δομημένου περιβάλλοντος της περιοχής μας. Εδώ θα πρέπει να τονίσω με ιδιαίτερη 
έμφαση ότι ο δήμος μας διαθέτει ιδιαίτερο φυσικό περιβάλλον στο οποίο παίζει το 
υδάτινο στοιχείο, τα δάση, τα αλσύλλια, το αγροτικό τοπίο, τα ποτάμια, το όρος 
Βέρμιο και ο κάμπος που αποτελούν νομίζω στοιχεία καθοριστικά που μπορούν να 
αξιοποιηθούν κατάλληλα. Μέσα λοιπόν σ΄ αυτόν τον στόχο οι δράσεις που 
προτείνουμε είναι η αναβάθμιση της εικόνας και λειτουργικότητας στον δημόσιο 
χώρο με ενέργειες που συνοδεύονται από πλατείες, πάρκα, πεζόδρομους και εισόδους 
κι εξόδους της πόλης, η αισθητική αναβάθμιση όψεων κτιρίων σε βασικούς οδικούς 
άξονες και κομβικά σημεία, η βελτίωση και ενίσχυση της προστασίας του πράσινου 
τόσο του περιστασιακού όσο και του πράσινου της πόλης, η προστασία και ανάδειξη 
του Τριποτάμου στο μεγαλύτερο μήκος με ήπια ανάπλαση, με χάραξη διαδρόμων, με 
ανάπτυξη ήπιων δραστηριοτήτων έτσι ώστε να μπορεί να χρησιμοποιηθεί από τον 
κάθε δημότη, επέκταση της διαχείρισης των στερεών και υγρών  αποβλήτων και 
τέλος κατάργηση των κεραιών που υπάρχουν στις οικοδομές και τοποθέτηση ενιαίας 
κεραίας για όλη την πόλη και γενικότερα για όλο το πολεοδομικό συγκρότημα του 
δήμου μας. Τρίτη δράση είναι η καθιέρωση της περιοχής μας ως τόπου μόνιμης 
κατοικίας και τουριστικού προορισμού. Είναι μία σημαντική δράση κι εδώ πρέπει να 
αξιοποιήσουμε το συγκριτικό γεωγραφικό πλεονέκτημα που έχει η πόλη μας μιας και 
μπορεί να επικοινωνεί πολύ γρήγορα και άνετα με το μητροπολιτικό κέντρο τη 
Θεσσαλονίκη αλλά και με τη δυτική Ελλάδα. Οι δράσεις που προτείνουμε σ΄ αυτό το 
στόχο είναι η συνεργασία με αρμόδιους φορείς για τη βελτίωση των συγκοινωνιών με 
το μητροπολιτικό συγκρότημα Θεσσαλονίκης, με ιδιαίτερη έμφαση στον προαστιακό 
σιδηρόδρομο, η βελτίωση και συνεργασία με αρμόδιους φορείς των χώρων υποδομής 
και ταξιδιών, η έκδοση πληροφοριακού υλικού, η ανάδειξη και προβολή του 
μνημειακού αποθέματος της περιοχής, η προστασία, ανάδειξη και προβολή του 
ιστορικού κέντρου και των μεμονωμένων κτισμάτων ιδιαίτερης αξίας, ο σχεδιασμός 
και υλοποίηση πολιτιστικών διαδρόμων και η δημιουργία δικτύων μουσείων εντός 
των διοικητικών ορίων του δήμου καθώς και συμμετοχή σε δίκτυα, μουσεία και 
πολιτιστικά δίκτυα γενικότερα σε μία ευρύτερη γεωγραφική ενότητα. Πρέπει εδώ να 
τονίσουμε ότι υπάρχει το ιδιαίτερο συγκριτικό πλεονέκτημα του νομού μας με το 
Αρχαιολογικό μουσείο που υπάρχει, με το Βυζαντινό μουσείο, με το Βλαχογιάννειο 
μουσείο, με το Εθνικό Μουσείο Εκπαίδευσης, με το Λαογραφικό Μουσείο. Η 
δημιουργία θεματικών πάρκων, η ενίσχυση του συνεδριακού τουρισμού με την 
οργάνωση συνεδρίων σε εθνικό και διεθνές επίπεδο που ήδη πρέπει να ξέρουμε ότι 
έχει προγραμματισθεί συνέδριο αφιερωμένο στον Δ. Βικέλα, επίσης είναι στο 
σχεδιασμό να πραγματοποιηθεί το συνέδριο γλώσσας μέσα στον Μάιο σε συνεργασία 
με το περιοδικό «Φιλόλογος» και τον καθηγητή κ. Τσολάκη. Είναι η ενίσχυση του 
φυσιολατρικού και αθλητικού τουρισμού, η ενίσχυση του προσκυνηματικού 
τουρισμού με την αξιοποίηση των βυζαντινών εκκλησιών που διαθέτει η  πόλη μας, η 
απαλλοτρίωση ακινήτων ιδιαίτερης ιστορικής αξίας και η βελτίωση των υφιστάμενων 
πολιτιστικών υποδομών, η ενίσχυση και αναβάθμιση θεσμοθετημένων πολιτικών 
δραστηριοτήτων και θεσμοθετημένων νέων, η οργάνωση πανελλήνιων αθλητικών 
εκδηλώσεων, η συμμετοχή σε δίκτυα και η συμμετοχή σε διακριτικά ευρωπαϊκά 
προγράμματα. Το τέταρτο κι αυτό νομίζω αποτελεί σημαντικό, είναι η βελτίωση της 



λειτουργίας της πόλης και των δημοτικών διαμερισμάτων. Η ΖΟΕ που εδώ και 18 
περίπου χρόνια έχει εγκριθεί, δεν ανταποκρίθηκε στις επιλογές που είχε. Αντί να 
λύσει κάποια προβλήματα αντίθετα δημιούργησε περισσότερα απ΄ αυτά που έλυσε. 
Απαραίτητη προϋπόθεση αυτή τη στιγμή είναι να καταγραφούν τα προβλήματα που 
έχουν δημιουργηθεί και να γίνει νέα ΖΟΕ. Το δεύτερο σ΄ αυτόν τον άξονα είναι ο 
νέος γενικός πολεοδομικός σχεδιασμός, το τρίτο είναι η ενέργεια για την βελτίωση 
της κυκλοφορίας της πόλης μας που νομίζω ότι είναι ένα από τα σημαντικότερα 
προβλήματα που επιβάλλεται με ιδιαίτερη έμφαση να σκύψουμε και να 
αντιμετωπίσουμε. Η βελτίωση και επέκταση των δικτύων ύδρευσης κυρίως στα 
δημοτικά διαμερίσματα, η κατασκευή, βελτίωση και επέκταση δικτύων αποχέτευσης 
και εγκαταστάσεις βιολογικού καθαρισμού, η βελτίωση και επέκταση του οδικού 
δικτύου καθώς επίσης και η αναγκαιότητα για νέες αθλητικές εγκαταστάσεις, νέα 
σχολικά συγκροτήματα και βρεφονηπιακούς σταθμούς και βέβαια οι επισκευές και 
συντηρήσεις των παγίων εγκαταστάσεων κοινής χρήσης. Το πέμπτο είναι η βελτίωση 
της ποιότητας ζωής κι εδώ νομίζω ότι υπάρχουν κάποιοι άξονες που πρέπει να τους 
κοιτάξουμε ιδιαίτερα και να τους προσέξουμε. Αυτοί αφορούν την κοινωνική 
πολιτική, την παιδεία, τον πολιτισμό και τον αθλητισμό. Θεωρώ ότι όλη αυτή η 
ανάπτυξη του οράματος τόσο της υπηρεσίας όσο και των προτάσεων για την 
ανάπτυξη του δήμου μας είναι σημαντικά και για όλες αυτές τις προτάσεις δεν 
διεκδικούμε το αλάθητο. Εμείς προσπαθήσαμε με βάση τα στοιχεία που είχαμε και 
συντάξαμε αυτό το επιχειρησιακό πρόγραμμα και κάθε πρόταση που θα γίνει μέσα 
στο δημοτικό συμβούλιο ή θα προκύψει από την δημόσια διαβούλευση θα 
αξιοποιηθεί κατά τον καλύτερο τρόπο έτσι ώστε το επιχειρησιακό πρόγραμμα του 
δήμου μας να είναι το καλύτερο και να βοηθήσει σημαντικά στην ανάπτυξη της 
πόλης μας. 

Πρόεδρος: Τοποθετήσεις. 
Σκουμπόπουλος: Συζητάμε σήμερα το κορυφαίο θέμα της τετραετίας που 

διανύουμε. Ο δημοτικός και κοινοτικός κώδικας που ψηφίστηκε το 2006, με τον ν. 
3463, εισάγει για πρώτη φορά την υποχρέωση στους δήμους πάνω από 10.000 
κατοίκους να εκπονήσουν επιχειρησιακά προγράμματα για τη δημοτική περίοδο που 
διανύουν, βάζει συγκεκριμένο χρονοδιάγραμμα εκπόνησης του επιχειρησιακού 
προγράμματος μέσα στο πρώτο εξάμηνο της δημοτικής θητείας, καθορίζει τα όργανα 
και τη διαδικασία εκπόνησης των επιχειρησιακών προγραμμάτων που ανέλυσε η κα 
Δήμαρχος και εξειδικεύει τις δράσεις και ενέργειες που πρέπει να γίνουν με τα ετήσια 
προγράμματα του δήμου έτσι ώστε και η δημοτική αρχή που εκλέγεται να 
παρουσιάζει μ’ αυτό το επιχειρησιακό πρόγραμμα  το προεκλογικό πρόγραμμα που 
ανέλυσε στους συμπολίτες και κέρδισε τις εκλογές αλλά και στο τέλος της τετραετίας 
οι πολίτες να κρίνουν μ’ αυτό το επιχειρησιακό πρόγραμμα τη δημοτική αρχή που 
διοίκησε τον δήμο και την αντιπολίτευση στις επόμενες εκλογές. Λυπάμαι που κι 
αυτή τη φορά δεν μπορώ, σ΄ ένα κορυφαίο θέμα, να πω και θα είχα την τόλμη να πω 
συγχαρητήρια στην πλειοψηφία που συνέταξε το επιχειρησιακό πρόγραμμα. Δεν 
συντάσσουμε σήμερα το επιχειρησιακό πρόγραμμα αλλά καθορίζουμε τους 
στρατηγικούς στόχους, θα ακολουθήσει διαβούλευση και θα εξειδικευτούν οι δράσεις 
και οι ενέργειες στην επόμενη συνεδρίαση κι αφού γίνει η διαβούλευση με τους 
κατοίκους και φορείς.  Για να δούμε λοιπόν με βάση αυτά που είπαμε τι έγινε μέχρι 
σήμερα. Ο κώδικας υποχρέωνε τις δημοτικές αρχές το πρώτο εξάμηνο να συντάξουν 
τα επιχειρησιακά προγράμματα. Εγκρίνει την πρώτη υπουργική απόφαση με την 
οποία εξειδικεύει ακόμη πιο πολύ τον δημοτικό κώδικα και καθορίζει λεπτομέρειες, 
δίνει δηλ. τον μπούσουλα πώς θα γίνει το επιχειρησιακό πρόγραμμα. Βλέπει την 
αδράνεια των δημοτικών αρχών, βγάζει την πρώτη υπουργική απόφαση που λέει 



μέχρι 31 Οκτωβρίου να συντάξουν τα επιχειρησιακά προγράμματα, γιατί στη 
συνέχεια ακολουθούν η σύνταξη του τεχνικού προγράμματος και του 
προϋπολογισμού. Εγκρίνει το προεδρικό διάταγμα που καθορίζει τα όργανα που θα 
συντάξουν το επιχειρησιακό πρόγραμμα τον Αύγουστο, βλέπει ότι δεν περπατούν οι 
δήμοι και φαντάζομαι δεν είναι μόνο ο δικός μας αλλά σ΄ όλη την Ελλάδα οι δήμοι 
δεν προχώρησαν πλην ελαχίστων και εκδίδει  και δεύτερη υπουργική απόφαση που 
λέει να συντάξουν οι δήμοι τα επιχειρησιακά προγράμματα μέχρι 31 Ιανουαρίου. Η 
δική μας πλειοψηφία, διαπιστώθηκε πολλές φορές και το είπα αλλά θα το πω και 
τώρα, ότι δεν γνωρίζει η δεξιά τι ποιεί η αριστερά. Η κα Δήμαρχος είπε ότι 
στρατηγικό σχέδιο συντάσσεται για πρώτη φορά στον δήμο μας, ο κ. αντιδήμαρχος 
που έκανε βασικά την εισήγηση και παρουσίασε υποτίθεται το όραμα αυτής της 
πλειοψηφίας είπε ότι έλαβε υπόψη το master plan που συνέταξε η προηγούμενη 
δημοτική κι εσείς τότε, ως μειοψηφία, και δεν το είχατε ψηφίσει και αποχωρήσατε 
από τη συνεδρίαση στη συζήτηση εκείνου του κορυφαίου θέματος. Ποιο είναι το 
όραμα; Προσπάθησα, κυρίως από τη Δήμαρχο, γιατί αυτή έπρεπε να παρουσιάσει το 
όραμα, αυτή θα λογοδοτήσει μεθαύριο στους πολίτες στις επόμενες εκλογές, και δεν 
το είδα. Προσπάθησα να δω το όραμα από τον κ. Παπαστεργίου και δεν το είδα. Τι 
είδα; Μία αντιγραφή κατά 90% του στρατηγικού σχεδίου που είχαμε κάνει εμείς και 
δεν θα είχα αντίρρηση να πω συγχαρητήρια στην ομάδα που πολύ καθυστερημένα 
συγκρότησε η κα Δήμαρχος και τη συγκρότησε 3 Οκτωβρίου ενώ όφειλε από πολύ 
νωρίτερα, από τον Αύγουστο να την είχε συγκροτήσει, γιατί τότε εκδόθηκε και 
δημοσιεύτηκε το προεδρικό διάταγμα. Ήθελα να ρωτήσω τον κ. Παπαστεργίου που 
είναι και καθηγητής, όταν συλλαμβάνατε έναν μαθητή να αντιγράφει από τον άλλον 
μαθητή, τι βαθμό του βάζετε; Ξέρω ότι η κα Δήμαρχος δεν σέβεται και πολύ τους 
αντιδημάρχους αλλά δεν περίμενα από εσάς να είστε στην ομάδα εργασίας κάτω από 
τον κ. Κοντσίδη; Ποιος είναι αυτός; Πού είναι αυτός; Ψάχνω να τον βρω στον δήμο, 
έχουμε και πολλά κτίρια βέβαια, αλλά πού τον έχετε κρυμμένο; Είναι πρόεδρος και 
δεν έπρεπε να είναι σήμερα εδώ, να μας παρουσιάσει το πρόγραμμα; Είπε η κα 
Δήμαρχος ότι δεν θα κατηγορήσει το υπουργείο. Για ποιο πράγμα; Που έκανε τον 
κώδικα και μας υποχρεώνει να βάλουμε στρατηγικό σχεδιασμό και να οργανώσουμε 
τους δήμους μας και τις πόλεις μας και τα χωριά μας καλύτερα; Να τον κατηγορήσει 
που έβαλε έγκαιρα, τον Απρίλιο, την υπουργική απόφαση, έγκαιρα, τον Αύγουστο, το 
προεδρικό διάταγμα, που έδωσε δύο φορές περιθώρια κι εμείς καθυστερούμε; Το 
πονηρό της υποθέσεως είναι πως πρέπει να φύγει κι αυτή η χρονιά, η επόμενη 
δηλαδή, ώστε να μπορεί να πει η κα Δήμαρχος ότι το master plan το έκαναν για τη 
δεύτερη διετία αφού την πρώτη την έχασαν. Του χρόνου θα εξειδικεύσει δράσεις για 
το επόμενο τεχνικό πρόγραμμα του 2009 και 2010. Εδώ είναι το κουμπί όλης της 
ιστορίας. Επειδή κύριοι συνάδελφοι το δικό σας το όραμα δεν το είδαμε κι επειδή 
είμαι και πρακτικός άνθρωπος κ.λ.π. κι επειδή το δικό μας όραμα καταγράφηκε, 
αξιολογήθηκε από πολλούς συμπολίτες, από πολλούς φορείς, παρουσιάστηκε στο 
Χώρο Τεχνών από τον καθηγητή κ. Κώτιο κι επειδή δεν θέλω να σας κουράσω κι 
επειδή απόψε δεν κάνουμε τίποτα παραπάνω από το να καθορίσουμε τους 
στρατηγικούς στόχους θα σας αναγνώσω τους στρατηγικούς στόχους και άξονες 
παρέμβασης όπως εγκρίθηκε από το προηγούμενο Δ.Σ. κι εμείς αυτό θέλουμε να 
υλοποιηθεί και σ΄ ένα μεγάλο μέρος το υλοποιείται κι εσείς με τον δικό σας 
στρατηγικό σχεδιασμό που κάνετε που ουσιαστικά είναι δικός μας. Ετσι λοιπόν οι 
στρατηγικοί μας στόχοι είναι η προσέλκυση επενδύσεων και η ενδυνάμωση της 
τοπικής οικονομίας., η καταπολέμηση της ανεργίας, η διαφοροποίηση της 
οικονομικής βάση της περιοχής, η βελτίωση της ποιότητας ζωής των κατοίκων, η 
προστασία του περιβάλλοντος και η ανάπτυξη της υπαίθρου. Οι άξονες παρέμβασης 



μέσα στους στρατηγικούς στόχους είναι: 1. Η αύξηση της ανταγωνιστικότητας της 
γεωργίας, 2. Η ενίσχυση της μεταποίησης, 3. Η ανάπτυξη του τουρισμού, 4. Η 
ενίσχυση και στήριξη της επιχειρηματικότητας, 5. Η ενίσχυση της απασχόλησης, 6. 
Αστικές παρεμβάσεις, 7. Η ταυτότητα – προβολή της πόλης, 8. Η διαστική 
συνεργασία. 

ΑΝΑΛΥΣΗ ΑΞΟΝΩΝ: ΑΞΟΝΑΣ 1: 1) Ενίσχυση της ανταγωνιστικότητας 
της αστικής οικονομίας, 2) ενίσχυση της παραγωγής , καινοτομίας και της έρευνας 
και ανάπτυξης, 3) προώθηση της επιχειρηματικότητας και βελτίωση του 
επιχειρηματικού περιβάλλοντος, 4) ενίσχυση της εξωστρέφειας και της ανταπόκρισης 
των επιχειρήσεων στις ευκαιρίες και εξελίξεις του διεθνούς ανταγωνισμού, 5) 
δημιουργία τοπικών τεχνικών επιχειρηματικών υποδομών στήριξης των 
επιχειρήσεων, 6) αξιοποίηση της κοινωνίας της πληροφορίας για την ανάπτυξη και 
βελτίωση των επιχειρήσεων, 7) προώθηση νέων και βελτίωση υφιστάμενων 
παραγωγικών επενδύσεων, 8) προώθηση της αγροτικής ανάπτυξης και της 
ανταγωνιστικότητας της γεωργίας, 9) ανάπτυξη και βελτίωση των τουριστικών 
υπηρεσιών και επενδύσεων. ΑΞΟΝΑΣ 2: 1) βελτίωση της προσπελασιμότητας και 
των υποδομών γενικού οικονομικού ενδιαφέροντος, 2) ανάπτυξη και βελτίωση του 
μεταφορικού δικτύου, 3) ανάπτυξη και βελτίωση των ενεργειακών δικτύων, 4) 
ανάπτυξη και βελτίωση των λοιπών δικτύων, 5) βελτίωση των κοινωνικών υποδομών. 
ΑΞΟΝΑΣ 3: 1) Αναβάθμιση και προστασία του περιβάλλοντος και πρόληψη 
κινδύνων, 2) προώθηση μέτρων συμμόρφωσης προς το σχετικό κανονιστικό πλαίσιο 
για την προστασία του περιβάλλοντος, 3) ανάπτυξη και χρήση ανανεώσιμης 
ενέργειας. ΑΞΟΝΑΣ 4: 1) ανάπτυξη του ανθρώπινου δυναμικού και προώθηση της 
απασχόλησης, 2) ενίσχυση δράσεων εκπαίδευσης και κατάρτισης εργαζομένων, 3) 
ενίσχυση της απασχόλησης και προώθηση της ισότητας πρόσβασης σ΄ αυτήν, 4) 
ενίσχυση των θεσμών της αγοράς εργασίας, 5) ενίσχυση της προσαρμοστικότητας 
των εργαζομένων με ενδοεπιχειρησιακή κατάρτιση, 6) ενίσχυση της τοπικής 
κοινωνικής οικονομίας, ΑΞΟΝΑΣ 5: Βελτίωση της διοικητικής ικανότητας του 
Δήμου, ΑΞΟΝΑΣ 6: Ενίσχυση της εδαφικής συνεργασίας. ΑΞΟΝΑΣ 7: 
Πολεοδομικές, χωροταξικές και άλλες αστικές παρεμβάσεις. 

ΚΩΔΙΚΟΠΟΙΗΣΗ ΓΕΝΙΚΩΝ ΣΤΟΧΩΝ ΤΟΠΙΚΗΣ ΑΝΑΠΤΥΞΗΣ: Α) 
Οικονομική ανάπτυξη, ανταγωνιστικότητα, επιχειρήσεις, προβολή, Β) χωροταξία, 
πολεοδομία, αστικές υποδομές, Γ) πολιτισμός, τουρισμός, αθλητισμός, Δ) κοινωνικές 
υποδομές, εκπαίδευση, Ε) βελτίωση διοικητικής οργάνωσης δήμου, υπηρεσία, ΣΤ) 
περιβάλλον, πρόληψη καταστροφών, Ζ) διαδημοτικές, διαπεριφερειακές, διεθνείς 
συνεργασίες, ευρωπαϊκά προγράμματα. 

Αυτά και τα δίνω και στους  αγαπητότατους δημοσιογράφους μπας και 
φιλοτιμηθεί κανένας και τα γράψει στην εφημερίδα του, αν κρίνει ότι είναι χρήσιμα. 
Λυπάμαι κε Πρόεδρε που δεν θα ψηφίσουμε τον δικό σας στρατηγικό σχεδιασμό κι 
αυτό το αντιλαμβάνεστε. Ψηφίζουμε τον δικό μας στρατηγικό σχεδιασμό κι εφόσον 
συμφωνείτε μ΄ αυτά που περιγράφουμε και εγκρίναμε εμείς στο master plan του 2005 
και τότε αποχωρήσατε και δεν το ψηφίσατε, πιστεύω να μετανιώσατε οι παλιοί και οι 
καινούργιοι, αφού τον μελέτησαν, να ψηφίσουν τον δικό μας στρατηγικό σχεδιασμό. 

Τσιάρας: Θα ήθελα καταρχήν να δώσω συγχαρητήρια στην ομάδα που έκανε 
αυτή τη σοβαρή δουλειά και να παρουσιάσει σήμερα το επιχειρησιακό πρόγραμμα 
όπως προτείνεται. Θα ήθελα να πω δυο πράγματα που αφορούν την ΔΕΥΑΒ και η 
οποία πήρε κι αυτή μέρος ως δημοτική επιχείρηση, παρόλο που είναι ειδικού σκοπού, 
προκειμένου να θέσει τους στόχους και τις προτεραιότητές της για τα επόμενα χρόνια 
στο επιχειρησιακό σχέδιο. Στα μέτρα της ποιότητας ζωής και της προστασίας του 
περιβάλλοντος πρέπει να είμαστε παρόντες ως ΔΕΥΑΒ προκειμένου να μπορούμε να 



παρέχουμε τα επόμενα χρόνια απρόσκοπτα σε όλα τα δημοτικά διαμερίσματα νερό 
καλής ποιότητας και ικανές ποσότητες για να καλυφθούν όλοι οι συνδημότες μας. 
Πρέπει τα επόμενα χρόνια να συγκροτηθεί το σύστημα έτσι ώστε τα λύματα των 
ημιορεινών δημοτικών διαμερισμάτων να ενωθούν με τον βιολογικό καθαρισμό της 
Βέροιας και των ορεινών να γίνουν βιολογικοί καθαρισμοί που βέβαια για να γίνουν 
αυτοί πρέπει να γίνουν και εσωτερικά δίκτυα αποχέτευσης σε όλα τα χωριά. Αυτοί 
είναι οι στόχοι που η ΔΕΥΑΒ μπορεί να συμμετέχει στο κομμάτι της ποιότητας ζωής 
του επιχειρησιακού σχεδίου. Θα ήθελα να πω ότι πρέπει να δοθεί ιδιαίτερη σημασία 
σε κάποια μνημεία της περιοχής κάτι που λέω πάντα όταν μου δίνεται η ευκαιρία κι 
έχει καταγραφεί και στο επιχειρησιακό όπως η μεγάλη σημασία της παλαιάς 
Μητρόπολης που είναι ίσως το σημαντικότερο βυζαντινό μνημείο της πόλης μας και 
για το οποίο εδώ και πάρα πολλά χρόνια δεν μπορεί κάποιος φορέας να μπει στη 
διαδικασία να το αποκαταστήσει πλήρως επισκέψιμο προκειμένου να έρθει και 
κόσμος για να δει αυτό το σημαντικό μνημείο. Αυτό το επιχειρησιακό πρόγραμμα 
προφανώς δεν ανακαλύπτει την πυρίτιδα, ούτε κάνει κάτι που θα μπορούσε να είναι 
διαφορετικό από τους στρατηγικούς στόχους της περιφέρειας, από τους στρατηγικούς 
στόχους όλων των προγραμμάτων που τέθηκαν και από τα χωροταξικά προγράμματα 
του κράτους για την περιοχή μας. Προφανώς οι στόχοι είναι ίδιοι, όλοι θέλουμε να 
βελτιωθεί το οικονομικό επίπεδο των συνδημοτών μας, όλοι θέλουμε να μειωθεί η 
ανεργία, όλοι θα λειτουργήσουμε προς αυτή την κατεύθυνση και γιαυτό τίθεται για 
πρώτη δημόσια διαβούλευση από σήμερα, προκειμένου όλοι να βοηθήσουμε με τις 
προτάσεις μας για όλα αυτά. Ηθελα να τονίσω κάτι που έχει μεγάλη σημασία κι 
αναφέρεται στο επιχειρησιακό που είναι η χρήση του φυσικού αερίου, είναι ένα 
μεγάλο στοίχημα και δεν έγινε τίποτα μέχρι τώρα από τότε που μπήκε ο δήμος μας 
στο πρόγραμμα του υπουργείου Ανάπτυξης για να έρθει φυσικό αέριο στην πόλη μας. 
Ελπίζω ότι επειδή πατάει πάνω στα πλαίσια του επιχειρησιακού προγράμματος να 
επιταχυνθούν οι διαδικασίες προκειμένου το φυσικό αέριο να γίνει το καύσιμο που θα 
χρησιμοποιούμε για μία πιο καθαρή πόλη και με καλύτερα περιβαλλοντικά 
αποτελέσματα σε σχέση με τους τρόπους που χρησιμοποιούνται αυτή τη στιγμή για 
τη θέρμανση μέσα στην πόλη. 

Μηλιόπουλος: Καταρχήν θα ήθελα κι εγώ με τη σειρά μου να εξάρω το έργο 
και τη δουλειά των μελών της επιτροπής, η οποία, από το υλικό αυτό που έστω 
βρέθηκε, κατόρθωσε να το προσαρμόσει στα νέα δεδομένα που προβλέπονται από 
τον νέο Κώδικα Δήμων και Κοινοτήτων. Όσον αφορά το επιχειρησιακό πρόγραμμα 
πιστεύω ότι είναι μία πλήρης μελέτη που περιέχει πραγματικά στοιχεία που δεν 
αμφισβητούνται και ίσως για πρώτη φορά οι δήμοι αποκτούν ένα πολύτιμο 
επιστημονικό εργαλείο κι έναν μηχανισμό ανάπτυξης που θα είναι ο μπούσουλας, 
όπως είπε και ο κ. Σκουμπόπουλος, για τη δημοτική αρχή τα επόμενα τρία χρόνια. 
Πιστεύω ότι για να υλοποιηθεί μία τέτοια μελέτη θα πρέπει να πληροί μία βασική 
προϋπόθεση δηλ. να υπάρχει κοινωνική συναίνεση μέσα από την ενεργοποίηση των 
παραγωγικών δυνάμεων του τόπου γιατί αυτές ουσιαστικά θα είναι που θα στηρίξουν 
το πρόγραμμα ανάπτυξης. Θα μου επιτρέψετε όμως να διατυπώσω λίγο και τις 
αμφιβολίες μου και τις αμφισβητήσεις μου όσον αφορά τουλάχιστον την 
αναγκαιότητα χρηματοδότησης από την κεντρική εξουσία προς την υλοποίηση του 
προγράμματος γιατί είναι γνωστό ότι η πολιτεία δεν αποδίδει τους πόρους στην 
Αυτοδιοίκηση. Επίσης όσον αφορά ότι σαν χώρα δεν έχουμε έναν στρατηγικό 
σχεδιασμό σε σοβαρά ζητήματα όπως το περιβάλλον, υδάτινους πόρους κ.λ.π. 
Ειλικρινά δεν ξέρω αν κατατεθεί από τη Νομαρχία ένα καινούργιο πρόγραμμα και 
δεν ξέρω αν λάβει υπόψη της όλα όσα καταθέσουν οι δήμοι. Ελπίζω κι αυτή να μη 



μείνει μία απλή μελέτη στα συρτάρια του Δημαρχείου αλλά να μπορέσει να 
υλοποιηθεί και οι δήμοι να εφαρμόσουν τα αναπτυξιακά τους σχέδια. 

Παυλίδης: Λέω μπράβο σ΄ αυτούς που εργάστηκαν κι έκαναν αυτό το 
επιχειρησιακό, τα συγχαρητήριά μου γιατί δούλεψαν σοβαρά και δεν ανέφεραν μόνο 
κάποιους άξονες ή δράσεις αλλά ανέλυσαν μέχρι και την τελευταία λεπτομέρεια αυτά 
που έγραφε η εγκύκλιος του υπουργείου η οποία βγήκε ειρήστω εν παρόδω στις 25 
Δεκεμβρίου. Κατ’ εμέ όλο αυτό που δρομολογήθηκε από τις πρώτες αποφάσεις, από 
τις τελευταίες που βγήκαν από τον Αύγουστο και μετά, το ίδιο το υπουργείο έστειλε 
πριν δύο μήνες τα έγγραφα για το πώς θα πρέπει να γραφτούν αυτά τα δελτία από τις 
επιχειρήσεις και τα νομικά πρόσωπα και θεωρώ ότι σ΄ αυτό το σύντομο χρονικό 
διάστημα που υπήρχε και κατατέθηκε αυτό το επιχειρησιακό είναι άξιοι 
συγχαρητηρίων. Απ’ ότι ξέρω είμαστε κι από τους πρώτους δήμους που καταθέτουμε 
τέτοιο επιχειρησιακό κι απ’ ότι ξέρω η προθεσμία δόθηκε μέχρι 31 Ιανουαρίου μετά 
την παράταση γιατί προβλέφθηκαν όλα αυτά από τις τελευταίες υπουργικές 
αποφάσεις κι επειδή είμαστε στον Δεκέμβριο θεωρώ ότι προκαταλαμβάνουμε την 
επόμενη χρονιά και τη μεθεπόμενη μ΄ ένα επιχειρησιακό σχέδιο που έχει ορίζοντα 
τετραετίας. Το πνεύμα του νομοθέτη ήταν πως θα πρέπει πλέον οι δήμοι να 
οργανωθούν, να στελεχωθούν έτσι ώστε να ανταποκριθούν και να μην υπάρχει μία 
σκόρπια στρατηγική αλλά μία συγκεκριμένη για το προς τα πού πάει ένας δήμος και 
τι μέλλει γεννέσθαι. Επιπρόσθετα δεν θα μπορούσε πλέον να γίνεται αυτό που γίνεται 
σ΄ όλους τους δήμους αλλά θα έπρεπε να υπάρχει μία στρατηγική που θα αφορά την 
αξιολόγηση, τον προϋπολογισμό ενός έργου, από πού θα αμβλυνθούν οι πόροι. 
Ήθελε δηλ. ο νομοθέτης να δώσει την κουλτούρα του προγραμματισμού στους 
δήμους κι όχι να υπάρχουν αυτά τα σκόρπια φαινόμενα. Κατ’ εμέ μία διεύθυνση 
προγραμματισμού στελεχωμένη κι ανταποκρινόμενη στα καθήκοντα θα ήταν το 
προεξάρχον που θα μπορούσε να βγει απ’ όλη αυτή την παρακολούθηση, την 
αξιολόγηση κι αυτές τις στρατηγικές επιλογές. Στις τελευταίες σελίδες του 
επιχειρησιακού αναφέρεται το όραμα αυτής της δημοτικής αρχής και κάποιος που το 
διαβάζει προσεκτικά αντιλαμβάνεται ότι αυτά που προτείνονται είναι αυτά που 
μπορούν να γίνουν. Το επιχειρησιακό δεν είναι μία έκθεση ιδεών, δεν είναι ένα 
master plan αλλά είναι κάτι με το οποίο θα πρέπει να προβλέπεται από πού θα 
εισπραχθούν οι πόροι, είναι κάτι που θα πρέπει να παρακολουθηθεί και στο τέλος να 
έχει γίνει γιατί στο τέλος θα υπάρχουν και κριτήρια αξιολόγησης και μετά από δύο 
χρόνια θα πρέπει να ξέρουμε όλοι ποια είναι αυτά τα κριτήρια και πού έχουμε φτάσει 
τον Δήμο. Θα υποχρεώνεται ο κάθε δήμος να παράγει ουσιαστικό έργο. Είμαι πολύ 
χαρούμενος γιατί η μελέτη δόθηκε σε ανθρώπους που εργάζονται στον δήμο, γιατί η 
οποιαδήποτε εξωτερική ανάθεση θα είχε σχέση με ανθρώπους που δεν γνωρίζουν τον 
δήμο, που θα μπορούσαν να κάνουν αντιγραφή μιας μελέτης και να την φέρουν, που 
δεν ζουν τα προβλήματα και δεν θα μπορούσαν να είναι τόσο κοντινοί συνεργάτες 
και να παρακολουθούν αυτά που πρέπει να πραγματοποιήσει ο δήμος. Επιπρόσθετα 
είμαι πολύ χαρούμενος γιατί αυτά τα χρήματα που δεν δόθηκαν σε εξωτερικούς 
συνεργάτες θα δοθούν για κάποιο έργο κάποιων συμπολιτών μας που το χρειάζονται. 

Δήμαρχος: Πραγματικά δυσκολεύτηκα να παρακολουθήσω τον 
πρωτομιλήσαντα διότι δεν κατάλαβα ακριβώς τη σκέψη του. Κατηγόρησε τον κ. 
Παπαστεργίου ή εμάς όλους, αναφέρθηκε σε αντιγραφές μαθητών από άλλους 
μαθητές κ.λ.π., έγινε πιο σαφές μετά, είπε ότι τον αντιγράψαμε, πήραμε το master 
plan του κ. Κώτιου και το αντιγράψαμε για να κάνουμε αυτό το επιχειρησιακό 
σχέδιο, είναι δικό τους αλλά το καταψηφίζει. Γι’ αυτό αδυνατώ να παρακολουθήσω 
αυτόν τον συγκεκριμένο ειρμό της σκέψης και της επιχειρηματολογίας. Εάν ήταν 
προεκλογικό πρόγραμμα όπως αναφερθήκατε δεν θα ήταν αυτό εδώ που είναι, δηλ. 



το επιχειρησιακό σχέδιο όπως ακριβώς ορίζεται από τον καινούργιο κώδικα. Βεβαίως 
στοιχεία προεκλογικού προγράμματος πρέπει να  έχει μέσα, βεβαίως στατιστικά 
στοιχεία πρέπει να έχει μέσα. Από το περίφημο αυτό master plan του  περίφημου κ. 
Κώτιου ή οποιουδήποτε περίφημου κ. Κώτιου που είχαμε στην προηγούμενη 
τετραετία ορισμένα στατιστικά στοιχεία ελήφθησαν και δεν μπορούσαν να παρθούν 
άλλα γιατί έπρεπε να γίνει μία πιο ουσιαστική και συγκεκριμένη δουλειά. Προφανώς 
όμως δεν διαβάσατε το δικό σας master plan του κ. Κώτιου γιατί αν το είχατε 
διαβάσει θα βλέπατε ότι ίσως έχει ελαφρώς κάποια κοινά σημεία αλλά δεν έχει καμία 
σχέση. Απλώς το βρήκατε εύκολο, υπήρχε μία δουλειά παρελθόντων ετών κάποιων 
τρίτων, που σας είπα γιατί δεν χρησιμοποιούμε τρίτους για να κάνουμε πιο 
ουσιαστική δουλειά, την βρήκατε εύκολη κι αντί να διαβάσετε αυτή την πρόταση και 
να κάνετε πολύ συγκεκριμένες παρατηρήσεις επ΄ αυτής και να καταθέσετε κάποιες  
προτάσεις επί αυτών που αναγράφονται σ΄ αυτήν, το βρήκατε πιο εύκολο να φέρετε 
εκείνη την παλιά δουλειά και να πείτε ορίστε πάρτε ένα ξαναζεσταμένο φαγητό, το 
οποίο έχει μαγειρευτεί εκτός πόλεως. Εδώ ήρθαμε σήμερα αγαπητοί συνάδελφοι και 
μακριά από εμένα το μάθημα, πήρα πολύ κακά παραδείγματα απ’ αυτή την τακτική 
των παρελθόντων ετών, για να καταθέσουμε τις προτάσεις μας. Εχουμε μία πρόταση, 
έχουμε ένα πρωτόλειο θα έλεγα και λέμε συμφωνώ στο ένα, συμφωνώ στο άλλο, 
αυτή η κατεύθυνση δεν συνάδει μ’ αυτά που ταιριάζουν στην πόλη μας κ.λ.π. κάτι 
που εγώ δεν είδα να γίνεται. Άρα δεν διακρίνατε το όραμα γιατί όχι απλώς δεν είχατε 
διαβάσει το master plan που είχε κατατεθεί την προηγούμενη τετραετία έτσι όπως 
είχε κατατεθεί γιατί βρέθηκε κάποιο πρόγραμμα του Πανεπιστημίου Θεσσαλίας αλλά 
δεν κάνατε τον κόπο να διαβάσετε και το σημερινό θέμα και λυπάμαι γιατί όσοι 
πάσχισαν για να φτάσει σ΄ αυτό το σημείο προφανώς αυτή τη μικρή δικαίωση θα την 
ήθελαν. Λυπάμαι πάρα πολύ που δεν αντιληφθήκατε και τους στόχους του 
επιχειρησιακού. Εδώ δεν χρειαζόμαστε εισαγόμενες προτάσεις, οι προτάσεις 
διαμορφώνονται από την υπηρεσία μας, τα στελέχη μας και θα συνδιαμορφωθούν και 
με τον κόσμο που μένει εδώ, που ζει τα προβλήματα και ξέρει πολύ καλά τι 
χρειαζόμαστε, και από τους απλούς πολίτες και από τους επιστήμονες και από όποιον 
θέλει να σκύψει σ΄ αυτό το τεράστιο θέμα πραγματικά, το μεγάλο θέμα για τον δήμο 
μας. Θέλω να απαντήσω όμως και σε κάτι άλλο και να κλείσω. Στις 12 Σεπτεμβρίου 
δημοσιεύτηκε στο ΦΕΚ, το πλαίσιο δημοσιοποιήθηκε τέλη Σεπτεμβρίου, 
δημιουργήθηκε στη συνέχεια η τοπική ομάδα. Η Ελληνική Εταιρεία Τοπικής 
Ανάπτυξης και Αυτοδιοίκησης η οποία, εν προκειμένω για το επιχειρησιακό, είναι  ο 
τεχνικός σύμβουλος του υπουργείου Εσωτερικών και της οποίας προφανώς την 
ντιρεκτίβα έπρεπε να περιμένουμε και όχι να κάνουμε εδώ του κεφαλιού μας, 
συγκέντρωσε παρατηρήσεις μέχρι τις 10 Οκτωβρίου κι έχω εδώ τα αντίστοιχα 
έγγραφα. Έτσι λοιπόν, μετά από αυτό, κι αφού έδωσε το γενικό πλαίσιο η ΕΕΤΑΑ, 
ξεκινήσαμε τη δουλειά κι έγινε μία εξαιρετικά συλλογική διαδικασία η οποία 
αναπτύχθηκε σε κάθε υπηρεσία του δήμου, σε κάθε νομικό πρόσωπο του δήμου, σε 
κάθε δημοτική επιχείρηση του δήμου με ερωτηματολόγια κ.λ.π. μ’ έναν τρόπο δηλ. 
που σας ανέπτυξα και δεν θα επανέλθω σ΄ αυτό. Εδώ έγινε, κατά την άποψή μας, μία 
σημαντική δουλειά. Δεν λέω ότι είναι η καλύτερη δυνατή αφού για πρώτη φορά 
συντάσσεται επιχειρησιακό αλλά είναι πολύ σοβαρή, αγγίζει τα ζητήματα της πόλης, 
έχει δουλευτεί βάσει πολύ συγκεκριμένων προτάσεων όπως είναι ο οδηγός 
κατάρτισης των επιχειρησιακών προγραμμάτων ΟΤΑ που είναι της ΕΕΤΑΑ, όπως 
είναι του ΥΠΕΧΩΔΕ η στρατηγική μελέτη, όπως είναι η μελέτη επιχειρηματικότητας 
Περιφερειακής Κεντρικής Μακεδονίας,. όπως είναι και το επιχειρησιακό πρόγραμμα 
Μακεδονίας Θράκης της Περιφέρειας. Έγινε μία σημαντική δουλειά κι αν θέλετε να 



την απαξιώσετε είναι δικαίωμά σας εγώ όμως οφείλω να την υπερασπιστώ γιατί το 
αξίζει. 

Παπαστεργίου: Καταρχήν νομίζω ότι με την αρχή της τοποθέτησής μου είπα 
δύο κουβέντες οι οποίες, κατά την άποψή μου, ήταν σημαντικές. Η πρώτη ήταν πως 
αυτό αποτελεί πρόταση για κουβέντα, για συζήτηση, για βελτίωση και η δεύτερη που 
αναφέρθηκα σαφώς ποιες ήταν οι πηγές που αντλήσαμε και πήραμε κάποια 
πράγματα. Στο σύνολο οι πηγές, που τις ανέφερε προηγουμένως η κα Δήμαρχος, ήταν 
έξι. Στην τοποθέτησή του ο κ. Σκουμπόπουλος ξέχασε και τις έξι κι αναφέρθηκε μόνο 
στη μία, στο master plan. Είπα επίσης ότι αξιοποιήσαμε οποιαδήποτε πρόταση όπου 
κι αν την βρήκαμε. Το να μελετάς κάποια δουλειά που υπάρχει όπως είναι το master 
plan κι εκεί μέσα να ανακαλύπτεις κάποιες θετικές προτάσεις παρόλο που διαφωνείς 
προς την κατεύθυνση που έδινε, αυτό λέγεται βαθιά δημοκρατική ευαισθησία, 
λέγεται σεβασμός στη δουλειά που κάνει ο άλλος. Αυτό είχαμε εμείς κι αυτό πράξαμε 
κι έτσι θα πράξουμε από εδώ και πέρα για οποιαδήποτε πρόταση, από οπουδήποτε κι 
αν μας έρχεται, θα την αξιοποιήσουμε κι εφόσον εντάσσεται στους στόχους και στην 
κατεύθυνση που εμείς δίνουμε θα περιληφθεί μέσα στο master plan που θα 
παρουσιάσουμε στο τέλος του Γενάρη. Ίσως δεν είναι στην αντίληψη του κ. 
Σκουμπόπουλου αλλά όταν εμείς δουλεύουμε σαν ομάδα, όπου κι αν βρισκόμαστε, 
δουλεύουμε ισότιμα. Δεν δουλεύουμε για να έχουμε αξιώματα. Το ότι πρόεδρος δεν 
ήμουν εγώ αλλά κάποιος άλλος αυτό δεν σήμαινε καμία υποβάθμιση για μένα, απλά 
σήμαινε ότι κάποιες πρακτικές δουλειές που δεν μπορούσα να τις κάνω εγώ λόγω 
υποχρεώσεων τις ανέλαβε κάποιο άλλο μέλος. Αυτή είναι η ουσία κι αυτή είναι η 
ισότιμη συνεργασία για τη δουλειά που κάνουμε όταν λειτουργούμε σαν ομάδες. 
Πράγματι η χρηματοδότηση όλων αυτών των προτάσεων που κάνουμε εξαρτάται σε 
πολύ μεγάλο βαθμό από την κεντρική εξουσία, ο τρόπος όμως με τον οποίο κάνουμε 
τις προτάσεις και νομίζω αναφέρθηκα λεπτομερώς ήταν ότι εντάσσονται όλοι οι 
στόχοι στους στόχους που βάζει η Περιφέρεια, στους στόχους που βάζει το υπουργείο 
Μακεδονίας Θράκης, στους στόχους που βάζει η κεντρική κυβέρνηση. Αυτό δίνει σε 
μας μία δυνατότητα πιο εύκολα να διεκδικήσουμε τη χρηματοδότηση των δράσεών 
μας αλλά και πιο εύκολα να τα πετύχουμε. Αυτός ο τρόπος πιστεύω είναι ο πιο 
αποτελεσματικός. Κλείνοντας να πω ότι δεν στέκει σε καμία πολιτική λογική όταν 
κάποιος λέει ότι το 90% είναι δική μου πρόταση και το καταψηφίζω. 

Πρόεδρος: Δευτερομιλίες. 
Σκουμπόπουλος: Θα ξεκινήσω από το τελευταίο που είπε ο κ. Παπαστεργίου. 

Ναι το καταψηφίζω, αφού δεν είναι το αυθεντικό, είναι το ιμιτασιόν, η αντιγραφή που 
κάνατε. Δεν είπατε σαν καθηγητής τι βαθμό βάζετε στον μαθητή που αντιγράφει από 
τον προηγούμενό του. Αντιγραφή κάνατε κε Παπαστεργίου. Δεν απαξιώνουμε το 
έργο μας αλλά εσείς δεν το εγκρίνατε την προηγούμενη φορά αφού είχατε 
αποχωρήσει, όπως πομπωδώς και ομαδικώς αποχωρούσατε από την αίθουσα αυτή σε 
όλα τα μεγάλα θέματα. Ήσασταν απόντες σε όλα τα μεγάλα θέματα του δήμου ενώ 
εμείς είμαστε εδώ παρόντες και χαιρόμαστε που την δική μας δουλειά την 
χρησιμοποιείτε τώρα εσείς. Αλλά χρησιμοποιήστε την ολοκληρωμένα και όχι 
αντιγραφή στο 90% αλλά στο 100% και χαίρομαι που αναγνωρίζετε το λάθος σας και 
ψηφίζετε τώρα το master plan που σχεδιάσαμε εμείς. Ο κ. Κώτιος δεν είναι ο 
οποιοσδήποτε, είναι καθηγητής πανεπιστημίου, αν αυτό λέει κάτι και δεν πληρώθηκε 
για τη δουλειά που έκανε αφού είχαμε κι εμείς δημόσιες σχέσεις και τις 
χρησιμοποιούσαμε και όπου κι απ’ την άλλη πλευρά δέχονταν δημόσιες σχέσεις. Το 
έκανε δωρεάν το master plan στον Δήμο. Η ΕΕΤΑΑ δεν είναι τεχνικός σύμβουλος 
του υπουργείου αλλά είναι ανώνυμη εταιρεία που σύστησε το υπουργείο Εσωτερικών 
για να βοηθήσει την Τοπική Αυτοδιοίκηση. Και ο κώδικας αναλυτικά λέει πως 



εκπονείται το επιχειρησιακό πρόγραμμα και η υπουργική απόφαση ακόμη πιο 
αναλυτικά και το προεδρικό διάταγμα και ο χρόνος που σας δόθηκε ήταν 
επαρκέστατος αλλά εσείς όμως βρισκόσασταν σε χειμερία νάρκη κι αρπάξατε το δικό 
μας σχέδιο και μας το φέρνετε σήμερα εδώ να το ψηφίσουμε. Δεν είναι αλαλούμ και 
όταν θα πάμε στις δράσεις θα δείτε ότι είναι οι ίδιες και μάλιστα απαλείψατε κάποιες. 
Η κα Δήμαρχος είπε ότι το χρησιμοποιήσατε κε Παπαστεργίου αλλά μόνο για τα 
συγκριτικά στοιχεία αλλά όλες οι δράσεις είναι μέσα στο επιχειρησιακό το δικό σας. 
Πώς έγινε και συνέπεσαν η δική σας ομάδα εργασίας και ο κ. Κώτιος από τον Βόλο; 
Γιατί βγάλατε έξω τις Σαραντόβρυσες, γιατί βγάλατε έξω τη Βίλα Βικέλα, τον 
Προφήτη Ηλία στο περιαστικό πράσινο; Γι’ αυτό λέω ότι δεν θα ψηφίσω την δική 
σας πρόταση που φέρατε για τους στρατηγικούς στόχους αλλά θα ψηφίσω το δικό 
μας το αυθεντικό γιατί αλλιώς θα ήμουν ανακόλουθος με την ψήφο που δώσαμε στην 
προηγούμενη θητεία και εγκρίναμε ομόφωνα, όσοι ήμασταν εδώ, το στρατηγικό 
σχέδιο ανάπτυξης, με την αριθ. 779/2005 απόφαση του Δ.Σ.. Αυτή είναι η αλήθεια 
και μην ψάχνετε τίποτα άλλο. Όσο για τις λύπες σας κα Ουσουλτζόγλου δεν με 
στεναχωρούν καθόλου οι δικές σας λύπες κι ούτε έχω την απαίτηση να 
καταλαβαίνετε τι λέω. 

Τσιάρας: Αν διαβάσουμε και το επιχειρησιακό πρόγραμμα της Περιφέρειας 
προφανώς οι άξονες που θα κινηθούμε είναι παρόμοιοι και μη νομίζει ο κ. 
Σκουμπόπουλος ότι με το master plan που είχε κατατεθεί πριν τρία χρόνια είχε 
ανακαλύψει την πυρίτιδα. Προφανώς οι στόχοι είναι περίπου ίδιοι, προφανώς στόχοι 
είναι ο τουρισμός, ο πολιτισμός, οι ανθρώπινοι πόροι, η μείωση της ανεργίας, η 
αύξηση της ανταγωνιστικότητας αλλά το θέμα είναι ότι εδώ πέρα έχουν εξειδικευτεί 
αρκετά τα πράγματα, έχουν γίνει συσκέψεις με τους διευθυντές των επιχειρήσεων, 
των νομικών προσώπων και του δήμου, έχουν καταγραφεί προβλήματα κι έγινε μία 
πιο ουσιαστική και οργανωμένη δουλειά από τοπικούς υπηρεσιακούς  παράγοντες 
που ήξερε ο καθένας τον τομέα του και μάλιστα πολύ πιο συγκεκριμένα απ’ ό,τι είχε 
καταγραφεί στο γενικόλογο master plan στο οποίο αναφέρεται ο κ. Σκουμπόπουλος. 
Προφανώς δεν μπορούσε η προηγούμενη πρόταση να έχει κάποιους άλφα στόχους κι 
αυτή η πρόταση να έχει πυρηνικά εργοστάσια, τι διαφορετικό να έχει αυτή η 
πρόταση; Θα έπρεπε να είχε κάτι που θα κινείται σε μία συγκεκριμένη αναπτυξιακή 
κατεύθυνση που προφανώς έχει καθοριστεί από τους στόχους του ελληνικού κράτους 
γενικότερα και της περιφέρειας πιο εξειδικευμένα. Δεν υπήρχε περίπτωση να 
προτείνουμε εμείς κάτι που να διαφέρει πολύ από τις κύριες κατευθύνσεις που 
δόθηκαν. 

Μηλιόπουλος: Συμφωνώ μ’ αυτά που είπε ο κ. Τσιάρας κι επειδή έτυχε να 
ρίξω μια ματιά σε επιχειρησιακά προγράμματα που κατατέθηκαν πριν αυτό του 
Δήμου Βέροιας, όπως της Νάουσας και του Πλατέος να πω ότι σε περιοχές σαν τον 
δήμο μας τα στοιχεία είναι κατά 85 – 90% τα ίδια κι άρα δεν μπορούμε να 
καταθέσουμε κάτι διαφορετικό. Ενδεχομένως θα ταιριάξουν σε μεγάλο βαθμό κι αυτά 
που υπήρχαν στο master plan που κατέθεσε η προηγούμενη δημοτική αρχή. Το 
ζητούμενο όμως δεν είναι αυτό. Όπως είπε ο κ. Παπαστεργίου αυτό είναι ένα 
πρόγραμμα που θα βγει στο internet, θα συμπληρωθεί και μετά θα βγει και θα 
ληφθούν υπόψη τα οποιαδήποτε στοιχεία στην τελική του μορφή και ίσως θα έπρεπε 
αυτή τη στιγμή να μας απασχολούν πολύ περισσότερο προβλήματα όπως είναι οι 
συνενώσεις δήμων δηλ. ο 2ος Καποδίστριας, γιατί είναι το μόνο που μπορεί να 
αλλάξει τα δεδομένα, μόνον έτσι μπορεί να αλλάξει η δομή των δήμων όσον αφορά 
τον πολιτισμό, την παιδεία κ.λ.π. Άρα αυτό είναι σήμερα το κύριο μέλημά μας και 
τίποτα άλλο. 



Παυλίδης: Οι άξονες και οι δράσεις σε όλα τα προγράμματα συνήθως 
συμπίπτουν. Ακούω εδώ για master plan και η προσπάθεια οικειοποίησης ότι δηλ. 
είναι «δικά μας σχέδια» αλλά αν στο τέλος μπορούν να υλοποιηθούν μέσα από 
κάποια πηγή χρηματοδότησης θα έπρεπε να έχουν καταγραφεί. Προφανώς όμως ο κ. 
Σκουμπόπουλος χρησιμοποιεί γενικότερα τους άξονες γιατί σήμερα είναι μία 
γενικότερη συζήτηση και θα επανέλθει με συγκεκριμένα πράγματα κι εκεί θα δούμε 
από πού θα έχει προβλέψει και τις πηγές χρηματοδότησης, όλα αυτά για την 
παρακολούθηση και τις προτάσεις του για τον σχεδιασμό και προγραμματισμό καθώς 
και τους προϋπολογισμούς. Επίσης θέλω να σημειώσω ότι δεν έχει καμία σχέση το 
επιχειρησιακό με το master plan το οποίο ήταν ιδέες και στο κάτω-κάτω τέσσερα 
χρόνια είχατε ένα master plan αλλά τι κάνατε για το υλοποιήσετε; 

Πρόεδρος: Τριτομιλίες. 
Σκουμπόπουλος: Σήμερα κε Παυλίδη το είπατε εφτά φορές εσείς, εφτά φορές 

εγώ καθώς και όλοι ότι σήμερα συζητάμε τον στρατηγικό σχεδιασμό. Master plan θα 
πει στρατηγικό σχέδιο κι αυτό λοιπόν κάναμε, 250 σελίδες, και μην το απαξιώνετε. 
Δεν το αντιγράψατε που δεν το αντιγράψατε σωστά αλλά τουλάχιστον μην το 
απαξιώνετε. Άλλο 250 σελίδες κι άλλο 5 σελίδες. Το αν το εφαρμόσαμε στην 
προηγούμενη τετραετία ήταν θέμα πότε εγκρίθηκε. Το 2005 εγκρίθηκε, όταν οι 
συνάδελφοι που απέκτησες μετά, δεν το ψήφισαν, το 2006 δεν προλαβαίναμε να 
υλοποιήσουμε τίποτα απ’ αυτό και να που έχουμε τη χαρά να το παραδώσουμε σε 
σας για να το αξιοποιήσετε εσείς. Δεν θέλουμε να μας πείτε μπράβο, αναγνωρίστε 
όμως ότι είστε κακοί αντιγραφείς. 

Τσιάρας: Δεν καταλαβαίνω γιατί δεν πρόλαβαν οι συνάδελφοι όταν ήταν στη 
συμπολίτευση να υλοποιήσουν τίποτα απ’ ότι είχαν σχεδιάσει. Δεν καταλαβαίνω 
γιατί δεν μας ανέφεραν εδώ ότι μετά από αυτό το στρατηγικό σχέδιο που είχαν το 
2005 υπέβαλαν αυτές τις προτάσεις, σ΄ αυτά τα προγράμματα, δεν εντάχθηκαν εδώ 
αλλά εντάχθηκαν εκεί κ.ο.κ. Και γιατί τώρα πρέπει να μας πείτε ότι δεν πειράζει που 
δεν κάνατε τίποτα αλλά εμείς τώρα αντιγράφουμε το δικό σας σχέδιο. Θα φανεί από 
το αποτέλεσμα τι θα καταφέρουμε να εντάξουμε εμείς απ’ όλα αυτά που 
σχεδιάζουμε. Εσείς όμως πρέπει να παραδεχθείτε πως όσο χρόνο είχατε το master 
plan δεν καταφέρατε να εντάξετε τίποτα απ’ όσα είχατε σχεδιάσει. 

Παυλίδης: Ηταν το 2006 σε εξέλιξη κι έληγε στις 31.12 το Γ΄ΚΠΣ κι αν μη τι 
άλλο, τουλάχιστον θα μπορούσαν να ετοιμαστούν κάποια πράγματα, να υπάρχουν 
κάποιες μελέτες και να υπάρχει ωρίμανση. 

Παπαστεργίου: Μετά την πρόταση και μετά τη σημερινή διαδικασία 
προτείνουμε άλλες τέσσερις δράσεις δημόσιας διαβούλευσης. Θα συμμετέχετε σ΄ 
αυτές κε Σκουμπόπουλε; 

Σκουμπόπουλος: Θα συμμετέχουμε με την ολοκληρωμένη μας πρόταση και θ’ 
ακούσουμε και τους συμπολίτες μας γιατί εμείς ακούσαμε τους συμπολίτες, κάτι που 
δεν κάνατε εσείς. Στη δημόσια διαβούλευση θα σας πω γιατί βάλατε τις δράσεις από 
το master plan του Κώτιου και βγάλατε όσες βγάλατε. Ήδη σας είπα τρεις απόψε και 
θα σας πω κι άλλα μετά. Δεν είστε καλοί αντιγραφείς κι άρα τον μαθητή να μην τον 
βαθμολογήσετε αλλά να τον αφήσετε στην ίδια τάξη. 

Δήμαρχος: Μετά από όλα αυτά, δεν θέλω να επεκταθώ, αλλά απλώς να 
συστήσω στον ωρυόμενο συνάδελφο πως στις γιορτές ίσως να έχει περισσότερο 
χρόνο, ας μελετήσει αυτό το πόνημα και ίσως αντιληφθεί και την ουσία και τη 
διαδικασία του επιχειρησιακού σχεδίου. 

Σκουμπόπουλος: Εμείς εμμένουμε στην προηγούμενη πρόταση, στην 
απόφαση που είχαμε ψηφίσει. 
 



 Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν με την πρόταση του κ. Χ. Σκουμπόπουλου για 
εμμονή στην αριθ. 779/2005 απόφαση Δ.Σ. για έγκριση Στρατηγικού Σχεδίου 
Ανάπτυξης της Βέροιας (Master Plan); 
 Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 5 σύμβουλοι: 
Χ. Σκουμπόπουλος, Μ. Σακαλής, Μ. Τσιαμήτρου-Καραχατζή, Ε. Γουναράς, Ι. 
Καλαϊτζίδης. 
 Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν με την εισήγηση της Δημάρχου; 
 Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 13 σύμβουλοι: 
Μ. Σουμελίδης, Δ. Δάσκαλος, Γ. Μιχαηλίδης, Π. Παυλίδης, Π. Τσαπαρόπουλος, Σ. 
Μηλιόπουλος, Ν. Μωυσιάδης, Α. Τσιάρας, Ν. Τσιαμήτρος, Ν. Μαυροκεφαλίδης, Κ. 
Συμεωνίδης, Α. Παπαστεργίου, Γ. Κάκαρης. 
 Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισε και ο πρόεδρος του Τοπικού συμβουλίου 
Αγ. Βαρβάρας, κ. Σ. Διαμαντής.  

Το Δ.Σ. μετά διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Το από 13-12-2007 εισηγητικό σημείωμα της Δημάρχου. 
2.- Το αριθ. 185/2007 Π.Δ. (ΦΕΚ 221/Α΄) «Όργανα και διαδικασία κατάρτισης, 
παρακολούθησης και αξιολόγησης των επιχειρησιακών προγραμμάτων των ΟΤΑ α΄ 
βαθμού». 
3.- Ότι σε εφαρμογή του παραπάνω Π.Δ., με την αριθ. 1120/11247/3-10-07 απόφαση 
Δημάρχου Βέροιας, συγκροτήθηκε η διεπιστημονική ομάδα έργου για την κατάρτιση 
του επιχειρησιακού προγράμματος του Δήμου και των νομικών του προσώπων. 
4.- Το κατατεθέν σχέδιο στρατηγικού σχεδιασμού του Δήμου και των νομικών του 
προσώπων, το οποίο συνέταξε και υπέβαλε στην Δήμαρχο Βέροιας η παραπάνω 
διεπιστημονική ομάδα, σε εφαρμογή του παραπάνω Π.Δ., αφού εισήγαγε προς 
συζήτηση στις υπηρεσίες του Δήμου και των νομικών του προσώπων το αρχικό 
κείμενο με την υφιστάμενη κατάσταση του Δήμου και των υπηρεσιών του και την 
αξιολόγησή της και αφού έλαβε υπόψη της τις γραπτές εισηγήσεις των Δ/νσεων των 
υπηρεσιών του Δήμου και των νομικών του προσώπων.  
5.- Την πρόταση του δημ. συμβούλου Χ. Σκουμπόπουλου. 
6.- Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας. 
7.- Τις διατάξεις των άρθρων 203 έως 207 του Ν. 3463/2006 (Κ.Δ.Κ.), καθώς και τις 
αριθ. 18183/2-4-2007 και 45038/8-8-07 (ΦΕΚ 1613/Β΄) αποφάσεις Υπουργού 
ΕΣ.Δ.Δ.Α. 

Αποφασίζει Κατά Πλειοψηφία 
 

 Ψηφίζει το συνημμένο σχέδιο στρατηγικού σχεδιασμού του Δήμου Βέροιας 
και των Νομικών Προσώπων του, όπως αυτό συντάχθηκε από την διεπιστημονική 
ομάδα του Δήμου Βέροιας, στο πλαίσιο κατάρτισης του επιχειρησιακού του 
προγράμματος, που συνοδεύει την απόφαση αυτή. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  717 / 2007 
.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 
O  ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   

 Μ. Σουμελίδης Χ. Σκουμπόπουλος 
 Δ. Δάσκαλος Σ. Παναγιωτίδης 

 Γ.  Μιχαηλίδης Ι. Ακριβόπουλος 
ΠΕΤΡΟΣ ΤΣΑΠΑΡΟΠΟΥΛΟΣ Σ. Μηλιόπουλος Ε. Σοφιανίδης 

 Ν. Μωυσιάδης Μ. Σακαλής 
 Α. Δελαβερίδης Μ. Τσιαμήτρου-Καραχατζή 
 Α.  Τσιάρας Ε. Γουναράς 
 Ν. Τσιαμήτρος Ι. Καλαϊτζίδης 

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Ν. Μαυροκεφαλίδης Γ. Ορφανίδης 
 Κ. Συμεωνίδης   
 Α. Παπαστεργίου   
 Γ. Κάκαρης   

ΠΑΥΛΟΣ ΠΑΥΛΙΔΗΣ     
     
     
     
  ΠΡΟΕΔΡΟΙ ΤΟΠΙΚΩΝ 

ΣΥΜΒΟΥΛΙΩΝ 
  

 Σ.  Διαμαντής   
 

Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  29-12-2007 

Η Δήμαρχος 
 
 
 

ΧΑΡΙΚΛΕΙΑ  
ΟΥΣΟΥΛΤΖΟΓΛΟΥ - ΓΕΩΡΓΙΑΔΗ 

 


